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TASUTA

Meeldivate kohtumiste paik

Jaama tänav saab korda 
aasta lõpuks
Plaanide kohaselt lõpeb Jaama tänava remont Rakvere 
ja Veski tänava vahelisel alal detsembri keskpaigas, 
raudteejaamapoolset lõiku remonditakse järgmisel 
aastal.

„Jaama tänava remondiks kulub ehitajal lepingu sõl-
mimisest neli kuud, allkirjad panime 18. augustil,“ ütles 
abivallavanem Arvo Aller. Tema sõnul võetakse tee uuen-
damine tõsiselt ette: tihendatakse tänava aluspõhja, see 
saab uue killustikaluse, tõstetakse äravajunud kanalisat-
siooniluuke ning asfalteeritakse.

Aller usub, et seekordne remont saab kvaliteetne ning 
heas korras tee kestab kaua. Viimati remonditi seda täna-
vat 11 aastat tagasi, ent tee olukord oli vahepealse ajaga 
taas kehvaks muutunud. „Sellel on kindlasti erinevaid 
põhjuseid – üks võimalik on, et toonase remondi käigus 
ei tihendatud teepõhja piisavalt kvaliteetselt, ja oma roll 
on ka sellel, et tegemist on transiitteega, mida mööda 
liiguvad veokid,“ sõnas Aller.

Just seepärast, et tegemist on transiitteega, saab val-
lavalitsus riigilt tänava remondiks 630 000 eurot toetust. 
Valla omaosalus on 180 000 eurot.

Jaama tänava Rakvere ja Veski tänava vahelist ala 
remondib OÜ Kohtla Ehitusteenus, kes tegi hankel kõige 
soodsama pakkumuse.

Samal ajal Jaama tänava remondiga saavad mustkatte 
ka Marja ja Mureli tänav – neil kasutatakse muu hulgas 
Jaama tänavalt saadud asfaldi freespuru, ütles Aller.
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Tunnel valmib 
oktoobri alguses
Narva maanteel Coopi kaupluse juures valmib Eesti 
Raudtee ja vallavalitsuse koostööprojektina jalakäijate 
tunnel.

„See on väga hea näide koostööst, mille eesmärk on 
turvalisuse tagamine,“ ütles abivallavanem Arvo Aller. 
Tema sõnul on tunneli kavandamine ja ehitus sujunud 
hästi, kokkulepped on pidanud ning mingeid vaidlusi 
ehituse teemal pole olnud.

„Valmib üks vajalik asi – inimesed saavad ohutult 
raudteest üle ja linnapildis on üks korralik objekt juu-
res,“ on Aller rahul.

Tunneli ehituse eest vastutas Eesti Raudtee, valla-
valitsus rahastas ühendusteede rajamist kummalegi 
poole tunnelit ning haljastustöid. Välja vahetati ka üks 
elektripost.

„Valla kulud on 335 835 eurot. See summa kasvas esi-
algse prognoosiga võrreldes natuke, sest oma osa mängis 
ehitusvaldkonna hinnatõus ning lisandusid mõned tööd,“ 
selgitas Aller.

Tunneli pikkus on 7, laius 3,5 ja kõrgus 2,5 meetrit.
Linnas on nüüd kolm jalakäijate tunnelit: kaks lähevad 

läbi raudtee alt ja üks viadukti juures sõidutee alt.
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Volikogu kutsub Toilat 
ühinemisläbirääkimistele
Volikogu septembrikuise otsuse kohaselt 
tehakse Toila vallavolikogule ettepanek 
alustada ühinemisläbirääkimisi.

Volikogu esimees Vallo Reimaa ütles, et 
otsust lugedes tuleb rõhk panna sõnadele 
„läbirääkimiste alustamine“, sest see on kahe
poolne protsess ega seo kumbagi poolt veel 
mingi kindla otsusega. „Ehkki Toila vallaga 
ühinemise punkt on praeguses koalitsiooni
lepingus, ei tähenda volikogu nüüdne otsus 
siiski veel ühinemist ennast. Volikogu otsust 
oli vaja selleks, et need läbirääkimised oleksid 
ametlikud. Toilal on kaks kuud aega mõelda, 
kas nad on läbirääkimisteks valmis.“

Reimaa sõnul on praeguse volikogu ame
tiaeg näidanud, et kahe omavalitsuse tege
vussfäärid on erakordselt tihedasti läbi põi
munud. „Näiteks haridusvaldkonnas on rida 
teemasid, mis võivad viia selleni, et peame oma 
arengukavad ümber tegema, ning meil saavad 
olema väga lähedased arenguplaanid. Ent meie 
elusfääride tihe läbipõimumine on volikogu 
otsusest täiesti sõltumatu,“ ütles Reimaa.

„Ilma ühiste teemade läbiarutamiseta ja 
analüüsita ei ole mingi edasine areng võima
lik,“ tõdes volikogu esimees. Tema sõnul on 
kohtumisi Toila esindajatega juba toimunud. 
Esialgu ongi räägitud haridusteemadest, kus
juures ettepaneku neid arutada tegi Toila vald.

„Praegu on kujunenud selline olukord, 
et Jõhvi haridusasutustes on ruumipuudus, 
aga samal ajal ei tea Toila, mida oma haridus
kinnisvaraga peale hakata, sest tühja ruumi on 

palju,“ rääkis Reimaa. Tema sõnul on jutuks 
olnud ka lasteaia küsimus. Reimaa ütles, et 
esialgu kõneldi vaid haridusest, ent kahte 
omavalitsust siduvaid teemasid on küll ja küll, 
sest muu hulgas käivad paljud Toila inimesed 
Jõhvi tööle.

„Ühinemisettepanekust rääkides kerkis 
kohe esile ka KohtlaNõmme, mis on samuti 
Toila valla osa. Mina isiklikult arvan, et 
KohtlaNõmme, mis asub Toilast üsna kaugel, 
oleks võinud pärast haldusreformi saada osa
valla staatuse, mis oleks talle taganud rohkem 
autonoomiat,“ rääkis Reimaa.

ARUTELUD KOHTLA-JÄRVEGA
Jõhvi valla esindajad on kohtunud ka Kohtla
Järve linnavalitsuse esindajatega.

„No see kohtumine on märgiline ja seda 
tasub silmas pidada,“ ütles Reimaa. Nimelt ei 
ole kaks naabrit pikki aastaid omavahel koos
tööd teinud. „Jõhvis räägiti, et KohtlaJärvega 
ei ole mõtet kohtuda, ja KohtlaJärvel räägiti 
Jõhvi kohta täpselt sedasama. Nüüdseks on aga 
esimene kohtumine toimunud ning see oli väga 
töine ja konstruktiivne,“ ütles Reimaa. Tema 
hinnangul on kahel omavalitsusel väga palju 
kokkupuutekohti, alustades spordi ja kultuu
riteemadest ning lõpetades ühistranspordi ja 
piiriküsimustega. 

„Näiteks ühistranspordi puhul on arutlus
kohad täiesti olemas. Oleme saanud tänukõne
sid selle eest, et buss 107 peatub nüüd surnuaia 
juures, ent soov on, et see sõidaks ka IdaViru 

keskhaiglani, mis aga on juba KohtlaJärvel,“ 
tõi Reimaa näiteks.

Tema arvates on kahel omavalitsusel vaja 
üle vaadata ka piiriküsimus, eriti Tammiku 
piirkonnas. „Tammikus on Jõhvi ja Kohtla
Järve nii põimunud, et inimesed ei saa aru, 
kus on üks ja kus teine omavalitsus. Näiteks 
kui jutuks tuleb Tammiku allee korrashoid, 
siis ei pruugita teada, et see on tegelikult 
KohtlaJärve territoorium. Samasugune kee
ruline olukord oli vahetult pärast Jõhvi linna 
ja valla ühinemist, kui piir oli nii segane, et 
võis tekkida olukordi, kus piltlikult öeldes, kui 
inimene oli oma Tammiku korteris elutoas, oli 
ta Jõhvi territooriumil, aga kööki minnes sat
tus KohtlaJärvele. Õnneks on need suuremad 
segadused lahendatud, aga piiriküsimus vajab 
ülevaatamist küll,“ ütles Reimaa. 

Konkreetselt räägiti KohtlaJärve esindaja
tega spordiklubide rahastamisest. Kohtumise 
järel kirjutati Jõhvi sporditegevuse toetamise 
korda sisse klausel, et Jõhvi maksab erandkor
ras toetust spordiklubidele, mis ei ole regist
reeritud Jõhvis, aga tegutsevad alal, mida ei saa 
siin harrastada, näiteks uisutamine ja jäähoki. 
„Suuri spordiobjekte ei ole mõtet dubleerida, 
pigem tuleb mõelda, kuidas neid targalt kasu
tada,“ sõnas Reimaa.

Volikogu esimees tõdes, et koostöö on 
tulutoov mõlemale omavalitsusele ning aru
telud ja head suhted naabritega tulevad ainult 
kasuks.
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Juba 13. korda 
peeti Mihklilaata
Oktoobri alguses kaubeldi Mihkli kiriku ümber ja kesklinnas 13. Mihklilaadal. Osta sai põllu-
majandus- ja aiasaadusi, istikuid, käsitöö- ja loodustooteid ning meelt ja keha rõõmustada 
mõnusa laadatoidu ja kontserdiga.
Laadatraditsiooni, mille juured ulatuvad saja aasta tagusesse aega, taaselustas Jõhvi muuseumi 
selts, kes korraldas tänavuse kauplemise koostöös kultuuri- ja huvikeskusega. 
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LÜHIDALT VOLIKOGUST

Peatati volitusi
Istungi alguses luges volikogu esimees Vallo Reimaa ette laekunud 
teated. Oma volikoguliikme volitused peatasid 28. novembrini Riho 
Breivel, 26. novembrini Teet Kuusmik ja 1. veebruarini Nikolai Ossi-
penko. Breiveli asendusliige on Tarmo Anton, Kuusmikku asendab 
Andres Saar ja Ossipenkot Arkadi Zakarljuka.
Lisaks mainis Reimaa kohalike omavalitsuste istungite infosüsteemi 
VOLIS kasutuselevõttu, millega kaasneb volikogu istungite üle-
kandmine veebis. Et saadikud uut süsteemi paremini tundma õpiks, 
korraldatakse neile koolitus.

Valiti revisjonikomisjoni uus liige
Revisjonikomisjoni koosseisu uuendati senise liikme Teet Kuusmiku 
volituste peatumise tõttu. Et revisjonikomisjon saaks jätkata tööp-
laanis olevaid kontrollimisi, on vaja, et komisjonis oleks kolm liiget. 
Volikogu valis revisjonikomisjoni liikmeks Andres Saare.

Lõpetati kahe detailplaneeringu koostamine
Volikogu otsustas lõpetada Narva mnt 36 kinnistu ja lähiala detail-
planeeringu koostamise.
Vallavalitsuse õigusnõunik Silver Peepmaa selgitas, et detailplanee-
ringu koostamise algatas volikogu kaheksa aastat tagasi ja tegemist 
oli üldplaneeringut muutva detailplaneeringuga. 
„Aastatel 2014–2022 ei ole ühtki planeeringudokumenti ega muud 
toimingut tehtud. 2018. ja 2022. aastal on planeeringust huvitatud 
isikule saadetud päring, aga kummalegi kirjale ei ole vastatud. Kuna 
ilmselgelt ei ole selle planeeringu menetlemise ja kehtestamise 
vastu huvi, on ettepanek detailplaneeringu koostamine lõpetada,“ 
selgitas Peepmaa.
Volikogu aseesimees Paul Paas täiendas, et see on planeeringu tühis-
tamise menetlustest esimene. „Neid on tegelikult palju, mõned isegi 
alates 2007. aastast. Menetlus on algatatud, aga rohkem tegevusi 
pole järgnenud ning planeeringud on justkui õhku rippuma jäänud. 
Need segavad valla arengut ja on hea, et vallavalitsus alustas seda 
puhastustööd. Eesmärk on saada plats puhtaks, et uus inimene, 
kes tahab midagi tegema hakata, ei peaks pooliku planeeringuga 
arvestama.“
Volikogu otsustas lõpetada ka Pargi tänav T9 kinnistu detailpla-
neeringu koostamise.
2021. aasta märtsis algatas volikogu üldplaneeringut muutva detail-
planeeringu koostamise jalgpallistaadioni kõrval asuval kinnistul T9, 
et kavandada sinna jäähall. „Vahepeal on volikogus vastu võetud 
mitu lisaeelarvet ja 2022. aasta eelarve, aga nendes pole planeeringu 
menetlemiseks raha ette nähtud. Nüüd, mil algatati üldplaneeringu 
menetlus, ongi vallavalitsuse ettepanek selle detailplaneeringu 
koostamine lõpetada,“ rääkis Peepmaa.
Volikogu liige Aleksei Naumkin esitas küsimuse: „Volikogu on andnud 
vallavalitsusele käsu ja nad ei ole leidnud selleks raha?“
Peepmaa selgitas, et nii üldplaneeringut muutva detailplaneeringu 
algatamine kui ka eelarve on volikogu pädevuses. „Kui keegi ei ole 
pidanud vajalikuks raha leida, siis vallavalitsus lähtub sellest, et puu-
dub tahe seda raha leida. Detailplaneeringu koostamine nõuab raha, 
aga kui volikogu seda ette ei näe, siis mille eest seda tööd tehakse?“

JT

Kultuuri ja spordi toetamiseks 
kinnitati uus kord
Volikogu kinnitas uued määrused, 
mille alusel toetatakse valla eelarvest 
kultuuri- ja sporditegevust ning koha-
likku omaalgatust.

Kõigepealt kinnitati kultuuritegevuse 
ja kohaliku omaalgatuse toetamise kord.

Abivallavanem Ingrid Spitz põhjendas 
uue määruse koostamist vajadusega seda 
ajakohastada ja senisest paremini sõnas
tada. Samuti oli eesmärk uuendada kul
tuuritegevuse rahastamise printsiipe ning 
viia need vastavusse valla eelarveliste või
malustega. Määruse koostamisel tugineti 
kultuurivaldkonna esindajate tagasisidele.

„Oli tekkinud vajadus uuendada doku
mente ja teha need arusaadavaks kõigile. 
Kultuurikomisjonis arutleti uue määruse 
üle ja kiideti see heaks,“ ütles Spitz.

Ta nimetas suuremaid muudatusi, 
näiteks hindamise korda. Varem oli hin
damise aluseks punktisüsteem. Komisjon 
hindas iga kollektiivi eelarvet viie kritee
riumi järgi 100punktisel skaalal, kus iga 
kriteerium andis 20 punkti.

„Selline hindamine oli raske,“ tõdes 
Spitz, „sest kollektiivid on põhimõtteli
sed ühed ja samad, nad on tugevad ja end 
tõestanud – hinnatakse ju meie isetege
vuskollektiive, teatrit ja muuseumiseltsi.“

Tema sõnul on uues hindamissüstee
mis konkreetsemad kriteeriumid, milles 

arvestatakse, kui palju konkreetne kollek
tiiv on valla heaks teinud.

Uues määruses vähendati ka bürokraa
tiat: kui varem kanti kultuuritoetused üle 
kord kvartalis arve alusel, siis nüüd esita
vad seltsid arve kaks korda aastas. „Jätsime 
ära ka lepingute sõlmimise, raha kantakse 
üle vallavalitsuse korralduse alusel,“ ütles 
Spitz. Lisaks ühtlustati spordi ja kultuu
ritegevuse toetuste taotlemise tähtaega: 
kui varem esitasid kultuuriseltsid oma 
sügisesed taotlused 1. oktoobriks ja spor
dikorraldajad omad 1. novembriks, siis 
nüüd peavad mõlemad taotluse esitama 
1. novembriks.

„Uus on ka see, et taotlemine käib 
elektroonilises keskkonnas SPOKU,“ 
lisas Spitz.

SPORDI TOETAMISE KORD
Sporditegevuse toetamise korra kinni
tamise eel tõdes volikogu esimees Vallo 
Reimaa, et selle korra üle toimusid väga 
pikad arutelud ja vaidlused, nii et seda on 
pikalt ja põhjalikult ette valmistatud. Sama 
kinnitas ka Spitz, lisades, et volikogu spor
dikomisjon on uuele korrale oma toetuse 
andnud.

„Uue määruse koostamisel tugine
sime spordiklubide esindajate tagasisi
dele ning spordivaldkonda reguleerivatele 

õigusaktidele ja riigi rahastamispõhimõ
tetele,“ täpsustas Spitz.

Ta tõi esile mõned olulised uue mää
ruse punktid.

„Üks oluline muutus on see, et suu
rendasime nõudeid noorte juhendajatele. 
Noortespordi tegevustoetust saab nüüd 
taotleda treenerile alates IV kutsekvalifi
katsiooni tasemest,“ ütles Spitz.

Noortespordi taotlemise korrast jäeti 
välja eelistatud spordialade mõiste. Nüüd 
saavad kõik spordialad pearaha sõltuvalt 
treeneri kutsekvalifikatsiooni tasemest. 
Varasema korra järgi oli eelistatud spor
dialadel koefitsient kõrgem.

„Uus on ka see, et erandkorras võib 
maksta toetust spordiklubidele, kes ei 
ole registreeritud Jõhvis, aga tegutsevad 
olümpiamängude kavva kuuluval spordi
alal, mida Jõhvis harrastada ei saa, näiteks 
uisutamine ja jäähoki. Nii saavad meie 
hoki või uisutamishuvilised lapsed näi
teks KohtlaJärvel harjutamas käia,“ sel
gitas Spitz. „Ka KohtlaJärve pidi üle vaa
tama oma sporditegevuse toetuse korra, et 
nende lapsed saaksid Jõhvis trennis käia.“

Nii sporditegevuse kui ka kultuurite
gevuse ja omaalgatuse toetamise korraga 
saab tutvuda valla kodulehel.
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Jalgpallihalli toetus tagastatakse
Vallavalitsus otsustas riigile tagastada jalgpallihalli ehituseks eralda-
tud 1,5 miljonit eurot, sest valla omaosalus ületaks tunduvalt volikogu 
otsustatud piirmäära.
Riik eraldas jalgpallihalli rajamiseks 1,5 miljonit eurot ja volikogu otsustas 
juunis, et läheb ehitusega edasi siis, kui selle esimese etapi maksumus 
ei ületa 2,8 miljonit eurot. Ehitushankel selgus, et hinnaks pakutakse 5 
miljonit eurot.
„Neid fakte vaadates on selge, et võimalust jalgpallihalli ehitada meil 
praegu ei ole. Küsisime riigilt lisaraha, ent saime eitava vastuse,“ ütles 
vallavanem Maris Toomel. Tema sõnul on volikogu oma otsuses hinnalae 
kindlaks määranud ning hanke tulemused näitasid, et kavandatud raa-
midesse ehitus ei mahu.
Volikogu arutas jalgpallihalli ehitusega jätkamist 17. juuni istungil. Selleks 
ajaks oli teada, et esimese etapi ehitus võib maksta üle 3 miljoni euro. Pro-
jekti kärpimise ning teede ja platside väljajätmise korral hinnati esimese 
etapi maksumuseks 2,8 miljonit. Sellisel juhul kasvanuks valla omaosalus 
kavandatud poolelt miljonilt eurolt 1,3 miljonini. Selle summa saamiseks 
tulnuks vallal võtta laenu. Jalgpallihalli ülalpidamiskuludeks arvatakse 
umbes paarsada tuhat eurot aastas.
„See on valla eelarvele arvestatav koormus, seda enam, et ees on ootamas 
rasked ajad: majanduslangus, kõrged energiahinnad, keeruline olukord 
maailmas ja muu,“ ütles vallavanem toona.
Niisiis oli volikogu liikmetel valida kolme võimaluse vahel: loobuda halli 
ehitusest ja tagastada riigile 1,5 miljonit eurot; kuulutada välja ehitushange 
ja kui selgub, et rajatis läheb kallimaks kui 2,8 miljonit, jätta projekt pooleli 
ning tagastada toetus riigile; või jätkata halli rajamisega, kui selle esimese 
etapi hinnaks kujuneb 2,8 miljonit, teades, et laenu võtmisel suureneb 
valla netovõlakoormus 75%ni.
Ehitushange kuulutati välja 12. juulil ja nüüdseks on selgunud, et ehituse 
hind oleks arvatust palju kallim.
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Tugisüsteem aitab noored 
tööle ja õppima

Eakatele pakutakse ühistegevust 
Septembri keskpaigast alates korral-
datakse eakate päevakeskuses Kaare 
3 mitmesuguseid tegemisi ja koolitusi 
eakatele ning nende hooldajatele. Ühis-
tegevust pakutakse nii eesti kui ka vene 
keeles.

Kõigil, kes soovivad tugigrupi töös 
osaleda, palutakse endast teada anda 
telefonil 529 8847 või eposti aadres
sil maire.reest@johvi.ee või pöörduda 
eakate päevakeskusesse.

„Kavatseme luua tugigrupid, mille ees
märk on toetada aktiivsete eakate vaim
set ja füüsilist tervist, aga samuti kaasata 
mäluprobleemide või liikumisraskustega 

või muul põhjusel harva kodust väljas käi
vaid inimesi,“ ütles vallavalitsuse sotsiaal
teenistuse juht Sirli Tammiste. Tema sõnul 
saab tegevust pakkuda 120 inimesele.

Eraldi tugigrupp luuakse eakate 
hooldajatele. „Korraldame hooldajatele 
erinevaid koolitusi, olgu siis otseselt 
hooldamise või näiteks vaimse pingega 

toimetuleku teemal,“ lisas Tammiste. Plaa
nis on pidada arutelusid erinevatel teema
del, kutsuda spetsialiste oma valdkonnast 
rääkima ja võtta ette ühiseid väljasõite.

Tugigruppide töö on osa projektist 
„Tööealiste erivajadusega inimeste ja 
hoolduskoormusega tööealiste inimeste 
tööhõivet toetavate sotsiaalhoolekande
teenuste väljaarendamine Jõhvi vallas – 
EHISA“ ning seda rahastavad Jõhvi vald 
ja Euroopa Sotsiaalfond.

Projekti raames korraldatakse kokku
saamisi ja ühistegevusi 31. augustini 2023.
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Tugigruppide 
nõustaja ja juhendaja 
on Maire Reest. 
Foto: erakogu

Vallavalitsus hakkab koostöös Marena Tugikeskus OÜ-ga 
pakkuma noortegarantii tugisüsteemi raames tuge noortele, 
kes ei õpi ega tööta.

Marena Tugikeskuse koordinaatornõustaja võtab lähiajal 
selliste noortega ühendust, et selgitada välja, kas nad vajavad 
õppima asumiseks või tööle saamiseks tuge.

Selleks saadetakse teavituskiri kõikidele Jõhvi valda sisse 
kirjutatud 16–26aastastele, kes erinevate registrite andmetel 
praegu ei õpi ega tööta. Kindlasti on teavituskirja saajate hulgas 
noori, kes ei pruugi tuge vajada, näiteks need, kes elavad para
jasti välismaal, kuid siis saavad nad seda infot kasutada Eestisse 
naasmisel.

Kui selgub, et noor vajab abi, siis toetatakse teda tema 
eesmärkide saavutamisel. Abivajadus arutatakse koos läbi 
ja tegevuses lepitakse üheskoos kokku, keskendudes noore 
enda soovidele. Vajaduse korral kaasatakse ka eri valdkondade 
spetsialiste.

Abi vastuvõtmine on noortele vabatahtlik, aga see on hea 
võimalus leida oma siht ning saavutada haridus ja tööalaseid 
eesmärke.

Kaire Põlgaste
vallavalitsuse sotsiaalvaldkonna 

projekti- ja arendusspetsialist

Noortegarantii tugisüsteem on riiklik tegevuskava, 
millega soovitakse tagada, et noored saaksid töötuks 
jäämisel või koolist lahkumisel võimalikult kiiresti 
(tagasi) tööle minna, haridusteed jätkata või olla muul 
moel ühiskonda aktiivselt kaasatud. Tugisüsteem on 
mõeldud omavalitsustele, et need saaksid ülevaate 
potentsiaalsetest abi vajavatest noortest, ning selle 
raames saab pakkuda tuge õppima ja tööle asumiseks.

Noortel, kes tunnevad, et vajavad tuge, kuid kellega ei 
ole ühendust võetud, on võimalus ka ise tugikeskuse 
või valla valitsuse poole pöörduda. 

Kontaktisikud on Marena Tugikeskuse 
koordinaator-nõustaja JURI ŽUKOV 
(tel 524 6670, marenatugi@gmail.com) 
ning vallavalitsuse sotsiaalvaldkonna 
projekti- ja arendusspetsialist KAIRE PÕLGASTE 
(514 8222, kaire.polgaste@johvi.ee).
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Vene põhikool tõusis ettevõtliku 
koolina hõbetasemele
Jõhvi vene põhikool kuulub üle-eestilisse ettevõtlike koo-
lide võrgustikku, mille liikmed soosivad õpilaste iseseisvust 
ja ettevõtlikku hoiakut, arendavad nende otsustusvõimet 
ja ärgitavad tegutsemishimu. Võrgustikku koordineerivas 
Ettevõtliku Kooli programmis tunnustati vene põhikooli 
hõbetasemega.
„See tunnustus näitab, et töötame õiges suunas. Oleme rõõm-
sad, et meie pingutusi on märgatud ja hinnatud, sest oleme 
selle nimel ühiselt mitu aastat tublisti pingutanud,“ ütles vene 
põhikooli direktor Irina Šulgina.
Ettevõtlikud koolid jagatakse programmis baas-, hõbe- ja kuld-
tasemele. Enne uuele tasemele üleviimist käisid programmi 
esindajad kohapeal tunde vaatamas ning lapsevanemate, 
õpetajate ja õpilastega vestlemas, et saada tervikpilt koolis 
toimuvast. 
„Ettevõtliku kooli nimetus on kvaliteedimärk,“ ütles Šulgina. 
„Selle programmi põhimõtete järgimine tähendab, et õppimine 
tunnis on loominguline, tulemuslik ja heatujuline, sest õpila-
sed võivad sageli ise valida, kuidas teemasid õppida. Õpetajad 
omakorda väldivad kuiva teooria ettelugemist ja eelistavad 
õpetamisel huvitavat praktilist tegevust. Olen kooliperele väga 
tänulik, hõbetaseme saamine on kooli 55. sünnipäevaks väärikas 
kink,“ rääkis Šulgina.
Vene põhikool on ettevõtlike koolide võrgustiku liige olnud 
juba mitu aastat. Nüüd võtab koolipere ühiselt sihi jõuda 
kuldtasemele.

JT

Sõjapõgenikega hakkavad 
tegelema juhtumispetsialistid
Sõjapõgenikega hakkavad tegelema juhtumispetsialistid
Vallavalitsus soovib paremini lahendada Ukraina sõjapõgenike 
sotsiaal- ja tervishoiuteenuseid puudutavaid küsimusi ning 
esitas seetõttu Euroopa Sotsiaalfondile projektitaotluse „Rah-
vusvahelise kaitse saanute toetamine Jõhvi vallas“.
„Seoses Eestisse saabunud Ukraina sõjapõgenike suure hulgaga 
on omavalitsuse töökoormus sotsiaalteenuste ja teiste avalike 
teenuste korraldamisel ja osutamisel märkimisväärselt kasva-
nud,“ ütles vallavalitsuse sotsiaalteenistuse juht Sirli Tammiste. 
Teenuste paremaks pakkumiseks on võimalik küsida toetust 
Riigi Tugiteenuste Keskuselt. 
„Toetust pakutakse tööjõukulude katteks ning tööks vajalike 
infotehnoloogiliste ja muude seadmete soetamiseks neile 
töötajatele, kes tegelevad rahvusvahelise kaitse saanud ini-
mestega,“ selgitas Tammiste. Projekti raames võetakse tööle 
kaks juhtumikorraldajat, kellest esimene asub kavakohaselt 
ametisse juba oktoobris ja teine novembris.
Juhtumikorraldajate tööülesanne on esmalt selgitada välja, mil-
list abi omavalitsusse saabunud inimene vajab, planeerida koos 
temaga edasine tegevus ja teha kõik vajalikud menetlustoimin-
gud, lisaks vajaduse korral toetada peresid teenuste ja toetuste 
saamisel ning muude igapäevaküsimuste lahendamisel.
„Tänu kahele lisanduvale töökohale paraneb vallavalitsuse 
suutlikkus abivajajaid aidata,“ ütles Tammiste. 
Projekti kogumaksumus on 60 684 eurot. Valla omaosalus pro-
jektis on 15%, mis teeb 2022.–2023. aastal kokku 9103 eurot.
Sotsiaalkindlustusameti andmetel on 27. septembri seisuga 
Jõhvis rahvastikuregistrijärgne elukoht 381 Ukraina põgenikul, 
kellest kooliealisi on 78. Võrreldes teiste Ida-Virumaa omavalit-
sustega on Jõhvis põgenike osakaal rahvastikus kõige suurem, 
3,1%. Näiteks Kohtla-Järvel on see 1,61%, Toilas 1,36%, Lüga-
nusel 1,15% ja Alutagusel 0,77%.

JT

Pakutakse tasuta abi vaimse 
tervise toetamiseks
Vallavalitsus on sõlminud lepingu kaheksa teenuseosutajaga, 
kes pakuvad vallakodanikele tasuta psühholoogilist ja psüh-
hosotsiaalset abi.
„Koroonapandeemia ja Ukraina sõjasündmused on paraku 
mõjutanud osa inimeste vaimset tervist ning nende hulk, kes 
vajaksid sellises olukorras abi, on kasvanud,“ ütles vallavalitsuse 
sotsiaalvaldkonna projekti- ja arendusspetsialist Kaire Põlgaste. 
Vaimse tervise ja heaolu parandamiseks korraldab vallavalitsus 
Jõhvi elanikele tasuta psühholoogilise ja psühhosotsiaalse abi 
pakkumise.
„Lepingud on sõlmitud kaheksa teenuseosutajaga ning sõltu-
valt probleemi olemusest ja sügavusest saab valida erinevaid 
nõustamisteenuseid. Neid pakutakse Jõhvis,“ rääkis Põlgaste. 
Üldjuhul kohtutakse spetsialistiga silmast silma, aga kokku-
leppel võib vestelda ka interneti või telefoni teel. Teenuseid 
osutatakse nii eesti kui ka vene keeles.
Abi soovijad saavad end registreerida telefonil 514 8222, misjä-
rel leitakse koos vallavalitsuse spetsialistiga sobivaim nõustaja.
Täpsem info avaldatakse oktoobri keskel valla kodulehe johvi.
ee rubriigis „Sotsiaalvaldkonna projektid“.

JT

Karjamaa laagrid olid suvel lapsi ja noori täis

Põhikooli välisilme
„Meel läheb kohe rõõmsamaks, kui 
seda ilusat fassaadi vaadata,“ ütles 
abivallavanem Arvo Aller. „Majas 
on sees pidevalt ehitus käinud, kuid 
see, mis tehakse väljaspool, hakkab 
nüüd kohe silma.“
Tema sõnul on ehitaja kinnitanud, 
et hoone saab detsembris 
valmis. Koolimööbel on tellitud ja 
klassidesse viimise ootel, ütles Aller.
Uue koolihoone valmimiseni töötab 
põhikool Jaama 10 üüripinnal.
Foto: Kalle Pärt

Keskraamatukogu esimesel kogukonnapäe-
val „Kogu Eesti loeb!“ tervitas pidulisi kul-
tuuriminister Piret Hartman. Ta tunnustas 
raamatukogu toreda ürituse eest ja soovis, et 
rohkem inimesi leiaks tee raamatute juurde.

Kogukonnapäeva korraldaja, keskraama
tukogu arendusjuhi Tiia Linnardi sõnul oli 
ürituse eesmärk tõmmata raamatukogule 
tähelepanu, et rohkem inimesi tuleks lugema. 
„Seepärast tulime raamatukogust välja ja kor
raldame ürituse muusikaväljakul. Võibolla 
mõni inimene tuleb Coopi poest, mõtleb, et 

mida põnevat siin toimub, 
ning paneb end raamatukogu 
lugejaks kirja.“

Samas tõdes Linnard, et 
rahvast raamatukogus ikka 
käib – nii lehte lugemas, 
arvutit kasutamas, teavikuid 
laenutamas kui ka üritustel 
osalemas.

Kogukonnapäeva kava 
oli kirju ja põnev: alustati 
hommikupudru ja taijitree
ninguga, mida juhendas 
Rein Siimu taijikooli õpetaja 
Leino Laurimäe Tallinnast. Ta 
tutvustas taiji’d kui teekonda 
tervise, meelerahu ja väe 
juurde. Hommikusse lisas 
värskust rahvatantsurühma 
Gevi esinemine.

Tallinna noorte teatri
stuudio Poeesia Sõpruskond 
astus publiku ette muusika
lise farsiga „Kuningas Lear ja tema lapsed“, 
milles kõlas eesti, vene, ukraina, saksa, prant
suse ja inglise keel. Etendusele järgnes Jelena 
Skulskaja autoritund.

Osta sai väga heas seisukorras olevaid 
kasutatud raamatuid, mille hinnad algasid 50 

sendist ja lõppesid kahe euroga. Peale selle 
sai raamatukogutelgis meisterdada, lugejaks 
registreeruda, tutvuda raamatukoguteenus
tega ning küsida abi lugejakeskkonna ja riiklike 
eteenuste kasutamiseks.

JT

Minister pakkus 
kogukonnapäeval putru

Päeva juhtis Pipi vanaema. Fotod: Erika Prave

Minister liitus mõneks ajaks ka vabatahtlikega, kes pakku-
sid kogukonnapäeval osalejatele hommikuputru ja -kohvi.

Sel suvel puhkas Peipsi ääres asuvas 
Karjamaa lastelaagris 684 last ja noort. 
Neist 433 olid jõhvilased, kellest oma-
korda enamik on spordikooli õpilased.

„Alustame hooaega juba mais, kui 
Jõhvi koolide õpilastel on laagris spor
diüritused. Võin öelda, et terve suvi oli 
laager maksimaalselt täis,“ ütles laagreid 
korraldava klubi BC Karjamaa juhatuse 
liige Priit Käen. „Peale spordilaagrite 
tegime ühe vahetuse ka niiöelda tavalist 
lastelaagrit väikestele jõhvilastele.“ Ühe 
vahetuse pikkus on üldjuhul nädal aega ja 
korraga on laagris 60–65 last. Oma üritusi 
ja laagreid tegid Karjamaal ka noorkotkad 
ning Puuetega Inimeste Koda.

Käen tõdes, et sel aastal muutsid 
hinnatõusud laagrite korraldamise vara
semast keerukamaks. „Kinnitasime oma 
hinnad märtsi alguses, kui elektrihind ei 
olnud veel suviseid rekordeid löönud, 
ja ühe laagripäeva maksumus oli 15,75 
eurot. See summa sisaldas nelja toitlus
tuskorda ja muid kulusid. Nagu kõigil 
teistel, tuleb ka meil tasuda elektri, vee, 
prügiveo, kanalisatsiooni ja muu eest. 
Lisaks on tasulised kohustuslikud vee
proovid, mida võetakse nii järvest kui 

ka joogiveest, veendumaks, et kõik on 
korras. Veeproovide peale läheb peaaegu 
1000 eurot aastas,“ rääkis Käen.

Tema sõnul on lastelaagri hinnad 
püütud hoida võimalikult madalad ja 
otsida lisaraha mitmesugustest projek
tidest. „Oleme ise hakkama saanud ega 
ole Jõhvi vallalt kunagi rahalist toetust 
küsinud,“ ütles Käen. Ta märkis, et igal 
aastal on laagri territooriumil midagi 
uuendatud, remonti tehtud, uusi spor
divahendeid ostetud, aga sel suvel hinna
tõusude tõttu arendustegevuseks vahen
deid ei jätkunud.

Laagri territooriumi on hooldanud 
ning remonti ja muid vajalikke töid tei
nud suuresti BC Karjamaa sõbrad ning 
vabatahtlikud, kelle endi lapsed on samuti 
laagris puhkamas käinud. „Meie mees
kond on valmis Karjamaad ka edaspidi 
arendama ja laagrite korraldamisega jät
kama,“ kinnitas Käen.

Karjamaa laagri kinnistu kuulub val
lale, sellel asuvad hooned ja rajatised on 
BC Karjamaa renoveeritud ja remondi
tud. Praegu kehtiva lepingu alusel rendib 
BC Karjamaa laagrit 2026. aastani.

JT
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Treener Aleksandr Rumjantsev: 
KÕIGE ALUS ON TAHE

Kohtumine kangiga oli Rumjantsevi elus 
juhuslik: 20aastase noormehena ehitajate 
päeva tähistades jäi lõbusas meeleolus 
noortele metsa all silma üks isetehtud 
kang. „Otsustasime sellega jõudu katsuda 
ja juhtus nii, et maast üles sain selle instru
mendi ainult mina. Nii soovitasid sõbrad 
mul trenni minna.“ See mõjus ja treeningule 
ta läkski. Tol ajal olid kang ja kettad rauast 
ning nende põrandale maandumist saatis 
kõrvulukustav kolin, nii et saalis toimuv 
tõstetreening oli kaugele kuulda.

Rumjantsevi treener oli legendaarne 
tõstja Endel Sarapik. Oma esimesel tree
ningul tõstis Rumjantsev 20 kilo. „Ja kohe 
hakkasin tahtma, et tõstaksin 30,“ räägib 
juubilar hetkest, mil ta kaotas südame 
tõstespordile.

Kuidas nii, see on ju ometi ohtlik ala? 
„Sugugi mitte!“ vastab Rumjantsev. „Maa
ilmas on ohtlikkuse pingeritta pandud 110 
spordiala ja tõstmine on seal 68. kohal. Sel
lel alal on vigastused suhteliselt harvad – 
need on küll kindlasti olemas, aga jalgpalli 
või hoki ohtlikkusega seda võrrelda ei saa.“

Tõsi, rakud pihkudes käivad asjaga kaa
sas, ent kui käsi õigel ajal soojaveevannis 
leotada ja kreemiga määrida, siis saab ka 
sellest üle.

ÕIGE MÕTLEMINE
Rumjantsevi sõnul on tõstesport intelli
gentne spordiala, mitte mingi toores ras
kuste tarimine. „Vastupidi, see on õiget 
mõtlemist, väga head tehnikat ja koordinat
siooni nõudev sport. Ja kõige olulisem on 
tahe; tahe ja motivatsioon. Kui noor tahab 
kangist jagu saada ja end iga korraga tuge
vamaks treenida, siis see ka õnnestub. Kes 
aga tuleb trenni ja ütleb, et ei, ma ei saa, siis 
see ei saagi – punni, palju tahad, ei õnnestu.“

Lisaks peab Rumjantsev tõstespordis 
väga oluliseks treeneri ja sportlase koos
tööd. Tähtis on omavahel suhelda, aru
tada, vigu märgata ning neid õigesti paran
dada. Treeningul näitab ta ise noortele 
tõstmisnõksud ette. „Kui õpilane oman
dab õige tehnika, siis ta tunneb, kui palju 
lihtsamalt kang maast tõuseb, ta saab sel
lest innustust ja energiat.“ Tänapäevased 
kangid on elastsest materjalist ja kettad 
ümbritsetud kummiga, nii et tohutut müra 
spordisaalis enam pole.

Rumjantsev kinnitab, et tõstesport 
tagab hea tervise. „See tugevdab kõiki 
lihaseid, sealhulgas selja omi, ja kui selg on 
sirge ja hoitud, on ka tervis korras,“ teab ta.

Ka tõstespordi tarvis peab olema 
eeldusi. Üheks neist on võime pingutu
sest taastuda, ütleb treener. „Tuleb osata 
õigesti treenida ja puhata.“

Muidugi on tähtis ka õige ja sportimist 
toetav toitumine: süüa tuleb liha, eelis
tatult kanaliha, hommikuti kaerahelbe
putru. Tänapäeval toiduhankimisega 
enam probleeme pole, ütleb Rumjantsev, 
aga meenutab endisaegseid raskusi: „Poes 
ei olnud midagi saada. Meil oli tuttavaid 
Mäetaguse kanafarmis, hiilisime sinna 
läbi aiaaugu ja saime tutvuse kaudu 
kolme rubla eest ühe sinise kana, sellise, 
mida koeralegi ei kõlba anda. Aga mis siin 
pirtsutada – kana on kana, kees küll mitu 
tundi, aga süüa sai.“

Spordiklubis Edu on Rumjantsev 
noori treeninud alates 1998. aastast. 
„Mulle meeldib töötada noortega, vaimus
tun nende arengust ja sellest, kui näen, et 
nad tahavad saada paremaks. Treeningule 
tuleb alati tulla heade mõtetega, olla siin 
heas meeleolus ja naasta koju rõõmsana.“

Erika Prave

Kahulas räägiti esimestest viisaastakutest
Septembri keskel korraldas MTÜ Suurekivi 
Ajaloo ja Kultuuri Tuba Kahula seltsimajas 
ajaloopäeva, kus räägiti elust Jõhvis ja selle 
ümbruses pärast teist maailmasõda.

Seekord rännati ajaloos aastatesse 1945–1960.
„Keeruline teema on valitud – see on aeg, 

millest kõike päris täpselt ei tea. Arhiivides olevat 
ei tasu päris tõe pähe võtta, sest oli ideoloogiline 
aeg, ajalugu kirjutati nii nagu vaja, mälu võib ajas 
muutuda ja nii võib saada vastukäivaid meenutusi,“ 
ütles üks lektoritest, ajaloolane Vallo Reimaa.

Reimaa jutustas, et 1944. aasta lõpus saabusid 
siia Punaarmee ja NKVD ning kõigepealt loodi 
filtratsioonilaagrid: üks KohtlaJärvele, teine Kivi
õlisse. „Sinna sattunul oli tihtipeale kaks võima
lust: ta kas saadeti vangilaagrisse või likvideeriti 
kohapeal. Niiöelda kahtlaseid inimesi, keda neisse 
laagritesse viidi, otsiti kohapeal mööda talusid,“ 
rääkis Reimaa. Teisalt iseloomustavad seda aega 
metsikud peod: teadmatuse ja ängi leevendami
seks otsiti tihti abi alkoholist ning hirmud elati 
pudelisse välja, sest keegi ei teadnud, mida toob 
homne päev.

Reimaa viis kuulajad, keda oli ligi poolsada, 
sõjajärgsesse ajastusse Stalini 1946. aasta veebruari 
kõnet tsiteerides. Selles kuulutati, et kommunistlik 
partei taastab viie aasta jooksul tööstuse ja majan
duse sõjaeelsel tasemel ning ületab seda. Stalini 
plaani üks oluline osa oli ka Leningradi kütmine 
põlevkivigaasiga, mida teadupärast sai IdaViru
maalt. Nii sai KirdeEestist Leningradi tagamaa, 
mis pidi suurlinna varustama põlevkivi gaasi ja 
kõige muu vajalikuga.

LENINGRADI TOITJA
„Piltlikult öeldes oli selle piirkonna olemasolu ainus 
mõte Leningradi toita,“ nentis Reimaa.

Kõik siinset kanti puudutavad haldusotsused 
hakkasid tulema Leningradist. Nende elluviimiseks 
oli aga vaja inimesi. Sõjas suuresti maha põlenud 
Jõhvis elas toona umbes 1000 inimest, KohtlaJärve 
piirkonnas umbes 3000. Kust töölisi võtta?

„Esialgu arvati, et kaevandustesse tahavad tööle 
tulla Eesti teiste piirkondade inimesed, aga selgus, 
et ei taha,“ rääkis Reimaa. Tulid need eestlased, 
kellel ei lubatud oma kodukohta elama naasta. 
Kuna Leningradi toimetulek oli riikliku julgeoleku 
küsimus, lahendas tööliste probleemi Nõukogude 
Liidu kaitsekomitee: asutati vangilaagrid, millest 
suurim asus Ahtmes. Nii ehitasid gaasijuhet, mis 
valmis 1948. aastal, samuti teid ja elamuid saksa 
sõjavangid. Nemad asusid tööle ka kaevandustes, 
näiteks kaevanduses nr 2. Elu oli neil raske – tööd 
palju, toitu vähe. Elus püsimiseks tegid sõjavangid 

kohalikele inimestele sepiseid ja muud käsitööd 
ning vahetasid neid söögi vastu.

Saksa vangid lahkusid KirdeEestist 1949. aasta 
lõpus ja see oli Reimaa sõnul ühe ajastu lõpp.

11 KAEVANDUST
KirdeEestisse plaaniti rajada 11 kaevandust, val
mis sai kuus. Kaevandused olid nummerdatud ja 
vaatamata sellele, et kõik need ei valminud, nume
ratsiooni ei muudetud. Kaevandus nr 1 pidi olema 
Edisel, aga selle rajamine jäi pooleli, kaevandus nr 
2 oli Jõhvis ja andis tööd paljudele. Sealjuures tuli 
väga suur hulk töötajaid Venemaalt – Eestisse meeli
tasid neid siinsed elutingimused, mis olid kodumaa 
omadest oluliselt paremad.

KirdeEesti elumajad projekteeriti kahes 
Leningradi instituudis – ühes neist Jõhvi, Ahtme 
ja Sompa hooned, teises Sillamäe, KohtlaJärve ja 
Kiviõli omad. Seetõttu on Stalini ajal ehitatud majad 
siinkandis sarnased, aga mitte täpselt ühesugused.

Et kaevureid oli vaja toita, hakati 1940ndate 
lõpus mõtlema ka põllumajanduse arendamisele. 
Peale selle, et moodustati kolhoosid, kerkis näiteks 
Jõhvi agrozoopropaganda maja (bussijaama vastas 
seisev hoone, mis eelmise aasta lõpus kaks korda 
põles). Eesmärk oli ärgitada inimesi ühismajandisse 
minema. Propagandaasutusena tegutses see ühe 
aasta, hiljem muudeti kultuurimajaks.

Ajaloolane Ivika Maidre rääkis toonaste kol
hooside elust, muu hulgas Tallinna oblasti Jõhvi 
rajooni Tammiku kolhoosist, mille tegevuse kohta 
on olemas brošüür. Maidre jutustas ka kohalikest 
inimestest, kes Siberisse küüditati, et hirmutada 
teisi inimesi kolhoosi astuma.

„Küüditatute rong 68 vaguniga lahkus Jõhvi 
raudteejaamast 26. märtsil 1949 kell 13.15,“ rää
kis Maidre. „Krasnojarski kraisse Abakani jõudis 
see 8. aprillil. Ei ole teada, kui palju täpselt inimesi 
vagunitesse pandi, sihtpunkti jõudis neid elusalt 
1277.“ Maidre luges ette ka Kahulast küüditatud 
inimeste nimed ja sünniajad – nii on teada, et rah
vavaenlasena saadeti Siberisse asumisele ka paari
kuised imikud.

Erika Prave

Kõik rahvajooksul 
osalenud said medali
Pärast kaheaastast koroonast põhjustatud 
pausi joosti taas Jõhvi rahvajooksu. Juba 35. 
korda toimunud rahvajooks on Ida-Virumaa 
kõige pikema traditsiooniga rahvaspordiüritus.

Seekordse jooksu start anti Heino Lipu staa-
dionil ja tavakohaselt pääsesid esimesena rajale 
kõige tillemad, kellel tuli läbida üks staadioniring. 
Et tillujooksu stardis olnud osalejate rinnanum-
ber oli 1, siis pole kahtlust, et võidumehed olid 
nad kõik. Kõik osalejad said ka medali.

Rahvajooksu põhidistantsi, 10 km raja läbis 
kõige kärmemalt Deniss Šalkauskas, kes saavu-
tas ajaga 32.25 oma selle aasta parima 10 km 
tulemuse. Naistest oli parim Hillevi Velba tule-
musega 41.49.

5 km rajal olid kiireimad Andero Virkebau 
ja Aleksandra Artamonova, 1 km rajal Eryk 
Krawczyk ja Anette Kivimägi.

JT

Tillujooksu start. Fotod: Erika Prave

Rumjantsev ütleb, et treeneriks olemine on talle väga 
oluline – töö ja hobi korraga. Kuidas seda veel paremini teha, 
mõtleb ta igapäevastel 15kilomeetristel jalutuskäikudel. 
Foto: Erika Prave

Oktoobri keskel tähistab 70. sünnipäeva spordiklubi Edu treener 
Aleksandr Rumjantsev, kes on tõstespordi tarkusi omandanud ja 
jaganud pool sajandit.

Ajaloopäeva korraldas MTÜ Suurekivi 
Ajaloo ja Kultuuri Tuba. Ühingu liige 
Heljo Mones ütles, et nad teevad ajaloo 
infopäevi oma huvist ajaloo vastu ja 
soovist, et kohalikud inimesed teaksid, 
millised sündmused on siinkandis olnud.
Esimesel ajaloopäeval, mis jäi koroo-
naeelsesse aega, räägiti Jõhvi ja selle 
ümbruse ajaloost 20. sajandi alguses.

Fotod: Erika Prave
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Vii jäätmed 
õigesse kohta!
Jõhvi valla territooriumil on võimalik 
TASUTA üleanda alljärgnevad jäätmeliigid.

Kriisiks valmistumine 
toob meelerahu
Kriisi korral on kõige olulisem, et inimesed oleksid selleks hästi valmistunud – kodus on 
olemas varud ning läbi on mõeldud kriisiolukorras tegutsemise plaanid. Kui tegevused on 
aegsasti läbi mõeldud ja varude eest hoolt kantud, saabub ka meelekindlus, et kriisi korral 
on iseseisev toimetulek mõneks ajaks tagatud.

KA KORTERIÜHISTUD PEAVAD OLEMA KRIISIDEKS VALMIS 
Et võimalikult hästi kriisidega toime tulla, peab igal korteriühistul olema plaan, kuidas käituda ja 
mida teha, kui elamus katkeb veeteenus, kaugküte või elekter. 

Millele tähelepanu pöörata?
• Kas maja kõik elanikud saavad kriisi korral ise hakkama või on ühistu tasemel kokku lepitud 

abi vajavate elanike abistamine? Ühistu liikmetel on olemas omavahelised kontaktid ning 
juhtidel teada teenuse osutajate ja omavalitsuse kontaktid, kuhu probleemi korral helistada.

• Igasuguste sõlmpunktide juurdepääsude võtmed olgu mitmel inimesel, mitte ainult ühel.
• Uksed, väravad, tõkkepuud jms peaksid elektrikatkestuse korral olema avatavad ka mehaa

niliselt. Samamoodi peaks muid tehnoseadmeid (signalisatsioon, küte, konditsioneer vms) 
saama katkestuse korral käsitsi juhtida.

• Kui majas on lift, siis varustada see juhendiga, mida teha lifti ootamatul seiskumisel.
• Kaugküttesüsteem jätkab enamasti elektrikatkestuse korral toimimist, kuid soojus ei jõua 

trassidest majja. Mõelge läbi, kas teie maja vajab elektrikatkestuse korral generaatorit.
• Pikemaajaliste vee ja kanalisatsioonikatkestuste puhuks saab vajadusel tellida välikäimlaid 

ja veemahuteid.
• Ühistul on mõistlik koguda infot, millistel elanikel on võimalus minna ajutiselt mujale elama. 

Samamoodi tasub kaardistada majaelanikud, kes iseseisvalt lahkuda ei suuda ning vajavad 
selleks abi. Nendest tasub ka omavalitsusele teada anda.

PÄÄSTEAMET

SEITSME PÄEVA SOOVITUSLIK VARU
JOOGIVESI
• 2 liitrit inimese kohta 

ööpäevas, lisaks 1 liiter 
inimese kohta ööpäevas 
toidu valmistamiseks

TOIT
Pool varudest ei tohiks vajada 
valmistamist.
• Konservid
• Pakisupid
• Kuivikud
• Pähklid, kuivatatud 

puuviljad
• Küpsised, maiustused, 

müslibatoonid, mesi
• Vajadusel beebitoit 

ESMAABIVAHENDID
•  Esmaabivahendite 

komplekt

HÜGIEENITARBED 
• Seep 
• Desinfitseerimisvahend
• Tualettpaber
• Pabersalvrätid
• Niisked puhastuslapid
• Suured prügikotid (50 l)

VALGUSALLIKAD
• Taskulamp ja varu-

patareid / päikesepatarei 
või dünamoga töötav 
taskulamp

• Patareitoitel lamp või 
latern ja varupatareid / 
petrooleumilamp koos 
lambiõliga

• Tormilatern
• Küünlad
• Tikud

RAADIO
• Patareitoitel raadio ja 

patareid mitmeks kasu-
tuskorraks / päikesepata-
rei või dünamoga raadio

TÖÖRIISTAD
• Nuga
• Käärid
• Kleeplint
• Kile

SÖÖGIRIISTAD
• Ühekordsed toidunõud
•  Konserviavaja

RAVIMID 
• Retseptiravimid
• Valuvaigistid
• Palavikualandajad
• Allergiavastased ravimid
• Seedehäirete ravimid
• Põletusvastane vahend
• Külmetusvastased 

ravimid

KÜTTEMATERJAL
• Vedelkütus
• Gaas
• Küttepuud

AKUPANK
• Akupank mobiilsete sead-

mete laadimiseks

MUU VAJALIK
• Sularaha pere vajaduste 

katmiseks ühe nädala 
jooksul 

• Mask hingamisteede kait-
seks (näiteks tolmumask)

• Tulekustuti ja -tekk
• Autokütus
• Vajadusel lemmiklooma-

toit ja lemmiku ravimid

OLULISED TELEFONINUMBRID
• Hädaabinumber 112 
• Riigiinfo telefon 1247
• Perearsti nõuandetelefon 1220 
• Elektrilevi rikketelefon 1343 
• Maanteeinfo 1510 

OLULISED VEEBILEHEKÜLJED
• Kriis.ee
• Olevalmis.ee ja rakendus „Ole valmis!“
• Rescue.ee

Kuidas helistada hädaabinumbrile, 
kui operaatoril pole levi?
• Tee SIM-kaart telefonis mitteaktiivseks. 

Nuppudega telefonist võta lihtsalt SIM-
kaart välja ja helista seejärel 112. 

• Nutitelefon tuleb taaskäivitada ja jätta 
seejärel SIM-kaardi PIN-kood sisestamata 
ning helistada 112. Pärast hädaabikõnet 
aktiveeri SIM-kaart uuesti. Vaid aktiveeri-
tud SIM-kaardi korral saab päästekorral-
daja levi olemasolul sulle tagasi helistada, 
kui selleks tekib vajadus. 

• Kui igasugune telefonside puudub, mine 
abi kutsuma lähimasse päästekoman-
dosse, politseijaoskonda, kiirabibaasi või 
haigla erakorralise meditsiini osakonda.

KRIISIOLUKORRAKS 
VALMISTUMISE MEELESPEA
• Mõtle, milliseid vahendeid ja varusid 

vajab su pere, et iseseisvalt ühe nädala 
jooksul hakkama saada. Arvesta või-
malusega, et kriisiolukorra tõttu ei saa 
kodust lahkuda, kaubad ei ole kauplus-
test kättesaadavad või muud eluliselt 
tähtsad teenused (elekter, veevarustus 
jm) ei toimi.

• Mõtle, kus ja kuidas varusid hoida, et 
need oleksid sulle ja sinu lähedastele 
lihtsasti kättesaadavad.

• Igapäevaselt mittekasutatavad vahen-
did on soovitatav pakkida eraldi kotti. 
Osa evakueerimiseks vajalikest vahen-
ditest on mõistlik hoida autos, näiteks 
mobiiltelefoni autolaadija, teedeatlas, 
lumelabidas jmt.

• Uuenda varusid regulaarselt.
• Põlevmaterjali (vedelkütus, gaas, küt-

tepuud jne) varumisel järgi tuleohutus-
nõudeid ja hoiustamise tingimusi.

Suurjäätmete (nt mööbel, vann, wc-pott ja muu) äravedu 
Jõhvi vallas on tasuta koguses ca 2 m3 (see ei puuduta 
konteineri tellimist või suurema hulga jäätmete äraviimist). 
Suurjäätmete äravedu korraldatakse kokkuleppel Jõhvi 
valla jäätmevedaja Ragn-Sells AS-iga. Juhul, kui sul on vana 
diivan, kapp, vann, wc-pott või muu ja sa elad eramajas, 
pead sellest teada andma Ragn-Sells AS-ile ja leppima 
kokku jäätmete äraveo suhtes (Ragn-Sells AS-iga lepingu 
olemasolul). Juhul, kui elad kortermajas, siis anna sellest 
teada korteriühistu esimehele/esinaisele, siis esimees või 
esinaine ütleb sulle, kuidas sa pead edasi tegutsema: kuhu 
ja millal peab paigaldama suurjääde ning kes teatab sellest 
Ragn-Sells AS-i (tavaliselt korteriühistu esimees lepib Ragn-
Sells AS-iga ise kokku). Jõhvi Vallavalitsus palub esmalt 
leppida Ragn-Sells AS-iga kokku ja prügiauto tuleku ajaks 
paigaldada suurjääde kokkulepitud kohta (tavaliselt see 
koht on segaolmejäätmete konteineri juures), mõnedel 
juhtudel kohe prügiautosse. Suurjäätmeid ei tohi kaua aega 
õues ja tänaval hoida!

Jõhvi valla territooriumil toimib ohtlike jäätmete kogu-
mispunkt. Punkt asub Tolmet OÜ territooriumil aadressiga 
Kaasiku tn 30 Jõhvi külas.
Ohtlikud jäätmed võetakse tasuta vastu Jõhvi valla elanikelt 
tööpäeviti ajavahemikul kell 8.00–17.00.
Jäätmete äraandmiseks tuleb kohapeal pöörduda Tolmet 
OÜ töötaja poole.
Ohtlike jäätmete kogumispunkti saab tuua peamised kodu-
majapidamises tekkinud ohtlikud jäätmed. Ohtlike jäätmete 
kogumispunkt on ainult eraisikute jaoks.

Elektri- ja elektroonikajäätmed saab viia ohtlike jäätmete 
kogumispunkti, mis asub aadressil Kaasiku 30, Jõhvi küla. 
Elektri- ja elektroonikajäätmed võetakse vastu tasuta.

Kasutatud patareide kogumiskastide asukohad Jõhvi 
valla territooriumil:
• Jõhvi vallamaja, Kooli 2 Jõhvi linnas;
• ohtlike jäätmete kogumispunkt aadressiga Kaasiku 30 

Jõhvi külas;
• kõik kauplused, kes tegelevad sellist liiki patareide 

müügiga.

Vanarehve võetakse elanikelt tasuta vastu E–R 7.30–19.30 
ja L, P 9–17 Uikala prügila territooriumil (Kukruse küla, Toila 
vald). Eraisikud saavad sõiduauto vanarehve tasuta üle anda 
mõistlikus koguses, st kuni 8 sõiduauto rehvi aasta jooksul 
ühe isiku kohta.

Segapakendid pane segapakendid avalikku või maja juures 
asuvasse konteinerisse. Juhul, kui korteriühistul puudub 
Jõhvi Vallavalitsuse poolt paigaldatud "kollane" segapakendi 
konteiner, on võimalik sõlmida leping Tootjavastutusorga-
nisatsioon OÜ-ga (TVO). Pakendikonteineri teenuse saate 
tellida www.tvo.ee/elanikele/korteriuhistud. Segapaken-
dikonteineri tühjendamine TVO poolt on tasuta, kortermaja 
maksab ainult renditasu konteineri eest. Samalt TVO-s saa-
vad tellida pakendikoti teenust eramajad. Pakendikott on 
tasuta ja mugav võimalus vabaneda kodumajapidamises 
tekkivatest pakenditest, vähendades samas kulutusi olme-
jäätmete äraveoks. Tasuta pakendikoti äravedu toimub ühel 
konkreetsel nädalapäeval iga 28 päeva tagant. Pakendikoti 
teenuse saab tellida www.tvo.ee/elanikele/eramajale.

Paberi- ja kartongijäätmete mahuti peab olema korte-
relamutes, kus on vähemalt neli korterit, ning asutustes 
ja ettevõtetes, kui neid jäätmeid tekib üle 50 kilogrammi 
nädalas. Paberi ja kartongijäätmete konteineri tühjenda-
mine on tasuta (Ragn-Sells AS), jäätmevaldaja maksab 
ainult konteineri renditasu või ise ostab endale konteineri. 

Biolagunevate köögi- ja sööklajäätmete mahuti peab 
olema korterelamutes, kus on üle 20 korteri, majutus-
kohtades, kus on üle 50 koha, toiduainetega kauplevates 
kauplustes, kus on müügipinda üle 30 ruutmeetri, ja toit-
lustusasutustes, kus on üle 15 koha. Konteineri tühjendus 
on tasuta (Ragn-Sells AS), jäätmevaldaja maksab konteineri 
renditasu ja vooderduskoti eest.

Reeglid ja tingimused (sh hind) suurjäätmete, paberi- ja kar-
tongijäätmete ning biolagunevate jäätmete üleandmiseks 
kehtivad perioodil 14.05.2018–13.05.2023 ehk niiakaua, kui 
kehtib kontessioonileping Ragn-Sells AS-iga.

Lisainfo saab meie kodulehelt 
www.johvi.ee/jaatmemajandus 

või helistades 
Jõhvi Vallavalitsuse keskkonnaspetsialistile 

tel 5854 4571

Huvitegevuse laat
Kooliaasta alguses tutvustas kultuuri- ja huvikeskus 
oma tegevust hoogsa üritusega Pargi keskuses, kus 
sai nautida kontserti ning hankida infot ringide ja 
huvitegevuse kohta.

P I LT U U D I S Fotod: Jõhvi kultuuri- ja huvikeskus

Sügise algus
Sügise algust tähistati Tammiku hiies pööripäeva kontserdiga, kus 
esinesid naisrahvatantsurühm Gevi, kandleansambel Kõuekeeled ja 
vokaalansambel Greip.
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KONTSERDIMAJA
• R, 07.10 kl 19 Prantsuse jazz. 
Jean-Marie Machado Quartet
• L, 08.10 kl 12 Teater Tuuleveski 
etendus „Pöial-Liisi“
• T, 11.10 kl 18 Filmi- ja vestlusõhtu 
„Keelemässaja. Mati Hint“
• K, 12.10 kell 12 Ida-Virumaa eakate 
päeva pidustus. Külalisesineja 
Toomas Anni. Pilet 4 eurot. 
Piletid müügil Jõhvi seltsimajas. 
Info tel 5858 7381 (Heli Vähk), 
506 7112 (Kaarel Pürg)
• N, 20.10 kl 18 Õhupallide show
• L, 22.10 kl 12 Teater Tuuleveski 
etendus „Uinuv kaunitar“
• K, 26.10 kl 19 Comedy Estonia: 
Sander Õigus „Laiskus ehk seitsmes 
surmapatt“
• L, 05.11 kl 12 Teater Tuuleveski 
etendus „Vana veski muinasjutud“
Värskeim info ürituste kohta on Jõhvi 
kultuuri- ja huvikeskuse veebilehel 
www.huvikeskus.info ning Facebooki 
ja Instagrami lehel, samuti valla 
Facebooki lehel www.facebook.com/
meeldivatekohtumistepaik

 TAMMIKU RAHVAMAJAS
• L, 08. 10 kell 13 SÜGISPIDU
Pilet 5 eurot. Piletid müügil Jõhvi 
seltsimajas ja Tammiku rahvamajas. 
Info tel 5858 7381 (Heli)
• 6. oktoobril kell 17.30 ja
13. oktoobril kell 17.30
VESTLUSLIKUD KOOLITUSÕHTUD 
Vestlusõhtud on tasuta. Osalemine 
ainult etteregistreerimisega, kohtade 
arv piiratud. Registreerimine 
Facebookis MTÜ Tuult Tiibadesse või 
tuult.tiibadesse@gmail.com
• 22.10 Eestimaa rahvamajade päev 
rahvamajades üle Eesti
• L, 22.10 kell 17 
Tammiku rahvamaja 55. sünnipäeva 
kontsert „Aeg ei peatu“. Tantsuks 
mängib ansambel Epitsenter.
TASUTA. Laudade broneerimine 
tel 5858 7381. Olete oodatud!

LINNAGALERIIS
• 6.10–02.11 
Olga Zarkova näitus „Maalid“

KULTUURIKALENDER

Palume neil, kes ei soovi JT kaudu
 õnnitlusi saada, anda sellest teada 
telefonil 336 3750 või 508 9468

Septembris 
tähistasid 

sünnipäeva järgmised 
väärikas eas 

vallakodanikud:

Aurelia Pelepelin
Maria Lapina
Diana Gurova
Dmitri Loktionov
Trevor Unt
Vitali Davõdtšik
Aaron Keerme
Aleks Romanenko

Jõhvi linna Pargi tänav T9 kinnistu detailplanee-
ringu koostamise lõpetamise teade
Anname teada, et 15.09.2022. a otsusega nr 85 tun-
nistas Jõhvi vallavolikogu kehtetuks 18.03.2021. a 
otsuse nr 309 „Jõhvi linna Pargi tänav T9 kinnistu 
detailplaneeringu algatamine ja keskkonnamõju 
strateegilise hindamise algatamata jätmine“ ning 
lõpetas Pargi tänav T9 kinnistu ja lähiala detailpla-
neeringu koostamise. Planeeritav maa-ala hõlmab 
kinnistut Pargi tänav T9 (25301:007:0128, transpor-
dimaa 100%, pindala 9315 m2) ning piirneb põhjast 
ja idast kinnistuga Pargi tänav T8 (25301:007:0126, 
transpordimaa, pindala 5386 m²), lõunast kinnistuga 
Pargi tänav T6 (25301:007:0123, transpordimaa, 
pindala 2462 m²) ja läänest kinnistuga 3 Jõhvi-Tartu-
Valga tee L10, transpordimaa, pindala 11 616 m²). 
Planeeringuala asub Tammiku kaevanduse Tam-
miku kaeveväljal (kaevandamisluba KMIN-067, 
Enefit Power AS). Detailplaneeringu koostamise 
eesmärk oli määrata Pargi tänav T9 kinnistule äri- ja 
ühiskondlike ehitiste sihtotstarve, hoonestusala, ehi-
tusõigus, tehnovõrkude ja -rajatiste ning avaliku tee 
juurdepääsuteede võimalik asukoht ning haljastuse 
ja heakorrastuse põhimõtted. Detailplaneeringu 
koostamise vajadus oli ajendatud huvist ja vaja-
dusest rajada Jõhvi linna jäähall. Detailplaneering 
oleks muutnud Jõhvi valla üldplaneeringut, mille 
kohaselt on kinnistu sihtotstarve liiklusmaa.

Planeerimisseaduse § 129 lõike 1 punkti 4 kohaselt 
võib detailplaneeringu koostamise lõpetada, kui 
planeeringu koostamise korraldaja eelarves puu-
duvad vahendid planeeringu koostamise, koosta-
mise tellimise ja mõjude hindamisega kaasnevate 
kulude kandmiseks. Jõhvi valla eelarves ei ole pla-
neeringu koostamiseks vajalikke vahendeid ette 
nähtud. Detailplaneeringu menetluse materjalidega 
ja vallavolikogu otsusega saab tutvuda Jõhvi valla 
veebilehel www.johvi.ee.

•••

Jõhvi linna Narva mnt 36 kinnistu ja lähiala detail-
planeeringu koostamise lõpetamise teade 
Anname teada, et 15.09.2022. a otsusega nr 84 
lõpetas Jõhvi vallavolikogu Jõhvi linna Narva mnt 
36 kinnistu ja lähiala detailplaneeringu koostamise. 
Detailplaneeringu maa-ala asub Jõhvi linnas Narva 
maantee ja Tallinna–Narva raudtee vahelisel alal. 
Planeeritav ala hõlmab katastriüksuseid Narva mnt 
36 (katastritunnus 25301:006:0540, tootmismaa, 
pindala 12 294 m²), osaliselt Narva maantee T6 
(katastritunnus 25301:006:0164, transpordimaa, 

pindala 6809 m2) ja Raudtee tänav T3 (katastri-
tunnus 25301:006:0183, transpordimaa, pindala 
6529 m²) ning Narva mnt 36 ja Narva mnt T6 vahele 
jäävat katastriüksust Narva mnt 36b (katastritun-
nus 25101:001:0588, sihtotstarbeta maa, pindala 
111 m²). Narva mnt 36 kinnistu on hoonestatud, 
seal paiknevad tootmishoone (ehitisregistri kood 
102006044) ja abihooned. Kinnistu läänepoolses 
osas on alajaam. Detailplaneeringu maa-ala asub 
Eesti põlevkivimaardla Tammiku kaeveväljal. Narva 
mnt 36 kinnistu on hõlmatud Jõhvi linna Tallinna–
Narva raudtee, Narva maantee ning Rakvere tänava 
ja Jõhvi–Kose maantee vahelise ala detailplaneerin-
guga (kehtestatud Jõhvi vallavolikogu 16.09.2010. a 
otsusega nr 65). Kehtiva detailplaneeringu kohaselt 
on Narva mnt 36 kinnistule määratud ehitusõigus 
kuni kümne hoone ehitamiseks, mille suurim ehi-
tusalune kogupindala võib olla kuni 3500 m2. Hoo-
nete suurim lubatud kõrgus maapinnast on 9 m 
(kaks korrust) ning maakasutuse sihtotstarve 100% 
tootmishoone maa. Kehtiva detailplaneeringu järgi 
on juurdepääs Narva mnt 36 krundile kavandatud 
Narva maanteelt.

30.09.2014 esitatud detailplaneeringu algatamise 
taotluse järgi soovis maaomanik muuta Narva 
mnt 36 kinnistul paikneva hoone kasutusotstarbe 
tootmishoonest ärihooneks, kuid säilitada kehtivast 
detailplaneeringust tulenev ehitusõigus.

Planeerimisseaduse § 129 lõike 1 punktis 1 on 
sätestatud, et detailplaneeringu koostamise võib 
lõpetada, kui koostamise käigus ilmnevad asjaolud, 
mis välistavad planeeringu elluviimise tulevikus. 
Huvitatud isik OÜ Zintost (registrikood 10635969) 
ega planeeringu koostaja ei ole aastail 2014–2022 
Jõhvi vallavalitsusele esitanud ühtegi planee-
ringukausta ega -lahendust. Jõhvi vallavalitsus 
on saatnud huvitatud isikule 05.06.2018 kirja nr 
7-1.3/480-1 ja 27.05.2022 kirja nr 7-1.3/480-2, et 
selgitada välja tema seisukoht, kuid kummalegi 
kirjale ei ole huvitatud isik vastanud. Seepärast on 
vallavalitsus arvamusel, et huvitatud isikul puudub 
tegelikult huvi planeeringu koostamiseks. Huvitatud 
isiku ja planeeringu koostaja tegevusetus planeeri-
misseaduse § 139 lõikes 2 sätestatud tähtaja jooksul 
(kolm aastat detailplaneeringu algatamisest) on 
asjaolu, mis välistab planeeringu elluviimise tule-
vikus. Detailplaneeringu menetluse materjalide ja 
vallavolikogu otsusega saab tutvuda Jõhvi valla 
veebilehel www.johvi.ee (Ehitus ja planeerimine / 
Detailplaneeringud / Dokumendihalduse planee-
ringute register / DP-155).
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Улицу Яама приведут 
в порядок к концу года
Согласно планам, ремонт улицы Яама на участке между 
улицами Раквере и Вески завершится в середине дека-
бря, отрезок со стороны железнодорожного вокзала 
отремонтируют в следующем году.

- На ремонт улицы Яама у строителя уйдет четыре 
месяца со дня заключения договора, подписи мы поста-
вили 18 августа, - сказал помощник волостного старей-
шины Арво Аллер. По его словам, за обновление дороги 
возьмутся всерьез: уплотнят основание улицы, уложат 
новое щебневое основание, поднимут просевшие кана-
лизационные люки и заасфальтируют.

Аллер верит, что на этот раз ремонт будет качествен-
ным и дорога в хорошем состоянии прослужит долго: 
"Современные строительные материалы должны быть 
более качественными".

В последний раз улицу ремонтировали 11 лет назад, но 
с течением времени состояние дороги снова ухудшилось.

- Конечно, на это есть ряд различных причин: одной 
из них может быть то, что в ходе того ремонта дорожное 
основание уплотнили недостаточно качественно, свою 
роль играет и то, что это транзитная дорога, по которой 
движутся грузовые автомобили, - сказал Аллер.

Именно потому, что речь идет о транзитной дороге, 
волостное управление получит от государства пособие 
на ремонт улицы в размере 630000 евро, собственное 
участие волости - 180000 евро.

Улицу Яама на участке между улицами Раквере и Вески 
ремонтирует ТОО "Kohtla Ehitusteenus", которое сделало 
самое выгодное предложение на соответствующем тен-
дере.

Параллельно с ремонтом улицы Яама уложат черное 
покрытие на улицах Марья и Мурели, для их ремонта 
используют среди прочего фрезерованную асфальтную 
крошку с улицы Яама, отметил Аллер.

Тоннель будет готов в 
начале октября
На Нарвском шоссе возле магазина "Coop" появится 
пешеходный тоннель, являющийся проектом сотрудни-
чества "Eesti Raudtee" и волостного управления.

- Это очень хороший пример сотрудничества, цель 
которого - обеспечение безопасности, - сказал помощ-
ник волостного старейшины Арво Аллер. По его словам, 
сооружение тоннеля спорилось, договоренности соблю-
дались и никаких споров по теме строительства между 
сторонами не было.

- Появится нужная вещь - она обеспечит людям без-
опасность при пересечении железной дороги и станет 
еще одним качественным объектом в городской картинке, 
- отметил Аллер.

За строительство тоннеля отвечало "Eesti Raudtee", 
волостное управление профинансировало сооружение 
соединительных путей по обе стороны тоннеля и работы 
по озеленению в его окрестностях, также в этом районе 
заменили одну опору линии электропередачи.

- Расходы волости в этом проекте составляют 335835 
евро, по сравнению с первоначальным прогнозом эта 
сумма немного выросла - свою роль сыграл рост цен в 
строительном секторе, также добавились некоторые 
работы, - сказал Аллер.

Длина пешеходного тоннеля под железной дорогой 
составляет 7 метров, ширина - 3,5 метра, высота - 2,5 метра.

В городе теперь три железнодорожных перехода: два 
тоннеля под железной дорогой и одно место безопасного 
наземного пересечения путей со стороны виадука.

"ЙТ"
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Волостное собрание приглашает 
Тойла на переговоры об объединении
Согласно сентябрьскому решению волост-
ного собрания, Тойласкому волостному 
собранию сделают предложение о начале 
переговоров об изменении администра-
тивно-территориального устройства с целью 
сформировать новую административную еди-
ницу в результате объединения местных само-
управлений. Иными словами: Йыхви сделает 
Тойла предложение начать переговоры об 
объединении.

Председатель волостного собрания Валло 
Реймаа сказал, что в волостном собрании 
обсуждалась формулировка, исходящая из 
закона, но ее следует читать с акцентом на 
словосочетание "начало переговоров", это дву
сторонний процесс, и он не обязывает ни одну 
из сторон к конкретному решению: "Решение 
волостного собрания было нужно для того, 
чтобы эти переговоры были официальными. 
У Тойла есть два месяца подумать, готовы ли 
они к переговорам".

Реймаа констатировал, что хотя пункт об 
объединении с Тойла содержится в действу
ющем коалиционном договоре, принятое в 
волостном собрании решение все же еще не 
означает объединения как такового. "Какие
либо дальнейшие шаги в будущем невозможны 
без обозначения общих тем, анализа и обсужде
ния",  отметил председатель собрания.

По словам Реймаа, за время работы нынеш
него волостного собрания стало очевидно, что 
сферы деятельности двух самоуправлений тесно 
переплетены: в сфере образования есть ряд тем, 
которые могут привести к необходимости изме
нения волостных программ развития. "Может 
случиться и так, что Тойла придется изменить 
свою программу развития, и наши планы раз
вития окажутся очень близкими".

 Наши жизненные сферы очень тесно пере
плетены, и это совершенно вне зависимости 
от решения волостного собрания,  пояснил 
Реймаа. По его словам, первые встречи с Тойла 
уже состоялись, пока сообща обсуждались темы 
образования, причем предложил это сделать 
Тойла.

 На сегодня сложилась такая ситуация, что 
в йыхвиских учреждениях образования нехватка 
места, в то же время Тойла не знает, что делать 
со своей недвижимостью образовательных 
учреждений, где много пустого пространства, 
 отметил Реймаа. По его словам, на встрече 
зашла речь и о вопросе детсада, в числе про
чего обсудили то, как Тойла мог бы сделать свой 
детсад более содержательным. Реймаа сказал, 
что пока поговорили только об образовании, 
но тем, связывающих два самоуправления, 
предостаточно, поскольку вдобавок к тому, что 
самоуправления являются соседями, сложилось 
так, что многие жители Тойла ездят на работу 
в Йыхви или имеют здесь бизнес.

 Когда мы обсуждали возможность предло
жить объединение Тойла, сразу же встала тема 
КохтлаНымме, который является частью Той
лаской волости. Лично я считаю, что Кохтла
Нымме, который находится довольно далеко 
от Тойла, мог бы получить после администра
тивной реформы статус волостной части, что 
обеспечило бы ему больше автономии,  сказал 
Реймаа. Он отметил, что тем для обсуждения 
с Тойла много, поскольку два самоуправления 
тесно связаны друг с другом и у них есть целый 
ряд возможностей для сотрудничества.

ОБСУЖДЕНИЯ С КОХТЛА-ЯРВЕ
Представители йыхвиских властей встретились 
также с представителями КохтлаЯрвеского 
горуправления, чтобы обсудить рабочие темы.

 Это знаковая встреча, и это стоит иметь в 
виду,  прокомментировал Реймаа. Дело в том, 
что два соседа долгие годы не сотрудничали друг 
с другом: "В Йыхви говорили, что встречаться 
с КохтлаЯрве нет смысла, а в КохтлаЯрве 
ровно то же самое говорили про Йыхви. Но на 
сегодня первая встреча состоялась, и она была 
очень деловой и конструктивной",  рассказал 
Реймаа. По его словам, у двух самоуправлений 
очень много точек соприкосновения, начиная со 
спорта и культуры, заканчивая общественным 
транспортом и вопросом границ. Все предло
женные темы будут включены в обсуждение.

 Например, если говорить об обществен
ном транспорте, то мы получили несколько 
звонков с благодарностью за то, что автобус 
№107 теперь останавливается у кладбища, но 
есть желание, чтобы он следовал до ИдаВиру
ской центральной больницы, однако это уже 
в КохтлаЯрве, то есть место для дискуссии 
вполне есть,  привел пример Реймаа. По его 
словам, двум самоуправлениям надо также пере
смотреть вопрос границ, особенно в районе 
Таммику. "В Таммику Йыхви и КохтлаЯрве так 
тесно переплетены, что люди не понимают, где 
одно самоуправление, а где другое. Например, 
когда речь заходит о поддержании порядка на 
таммикуской аллее, то люди могут не знать, что 
это на самом деле уже территория КохтлаЯрве. 
Такая же сложная ситуация с границей была 
сразу после объединения города и волости 
Йыхви, тогда граница была такой запутанной, 
что могли возникать ситуации, когда, образно 
говоря, житель Таммику, находясь в своей квар
тире в гостиной, был на территории Йыхви, а 
когда шел на кухню, то попадал в КохтлаЯрве. 
К счастью, наиболее запутанные случаи раз
решились, но вопрос границ все же требует 
рассмотрения",  отметил Реймаа.

С представителями КохтлаЯрве конкретно 
поговорили о финансировании спортклубов, и 
по итогам этой встречи в порядок финансиро
вания спортклубов в Йыхви включили оговорку, 
что Йыхви в порядке исключения платит посо
бие спортклубам, которые не зарегистрированы 
в Йыхви, но действуют в тех видах спорта, кото
рыми в волости нет возможности заниматься, 
 например, фигурное катание и хоккей на льду. 
"Такие большие спортивные объекты не имеет 
смысла дублировать, скорее, надо подумать о 
том, как их рационально использовать",  сказал 
Реймаа.

Председатель собрания констатировал, что 
сотрудничество полезно обоим самоуправле
ниям, и совместные обсуждения и хорошие 
отношения с соседями только во благо.

"ЙТ"Фото: Калле ПЯРТ

Михайловская ярмарка 
состоялась уже в 13-й раз
В начале октября в окрестностях церкви святого Михаила и в центре города прошла 13-я ярмарка Михайлова 
дня. Можно было купить сельскохозяйственную продукцию и продукты садоводства, саженцы, товары ручной 
работы и натуральные продукты, а также порадовать дух и тело вкусной ярмарочной едой и концертом.

Ярмарочную традицию, корни которой уходят на сто лет назад, возродило Общество Йыхвиского музея, которое 
нынче организовало мероприятие совместно с Центром культуры и интересов.
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О решениях волостного собрания
В начале заседания председатель волостного собрания Валло Реймаа 
зачитал поступившие извещения.
Свои депутатские полномочия приостановили: Рихо Брейвель (до 
28.11.2022), его продолжает замещать Тармо Антон; Теэт Куусмик (до 
26.11.2022), его замещает Андрес Саар; Николай Осипенко (до 1.02.2023), 
его замещает Аркадий Закарлюка.
Реймаа обратил внимание на нововведения при переходе на систему 
VOLIS, одно из них - трансляция заседания волостного собрания в интер-
нете. Чтобы депутаты получше ознакомились с системой, позволяющей 
проводить электронные и виртуальные заседания и собрания, для них 
проведут соответствующее обучение.

ВЫБРАЛИ НОВОГО ЧЛЕНА РЕВИЗИОННОЙ КОМИССИИ
Состав ревизионной комиссии обновился, поскольку прежний член Теэт 
Куусмик приостановил свои депутатские полномочия на три месяца. 
Чтобы ревизионная комиссия смогла продолжить проверки, предусмо-
тренные планом работы, необходимо, чтобы в комиссии было три члена.
Волостное собрание выбрало членом ревизионной комиссии Андреса 
Саара.

ПРЕКРАЩЕНО СОСТАВЛЕНИЕ ДВУХ ДЕТАЛЬНЫХ ПЛАНИРОВОК
Волостное собрание решило прекратить составление детальной плани-
ровки недвижимости Narva mnt 36 и прилегающей территории.
Юридический советник волостного управления Сильвер Пеэпмаа объ-
яснил, что волостное собрание инициировало составление этого доку-
мента восемь лет назад, речь идет о детальной планировке, меняющей 
общую планировку.
- В период 2014-2022 никаких документов или иных действий по плани-
ровке не было. В 2018 и 2022 годах лицу, заинтересованному в планировке, 
отправлялись запросы, ответов на письма не поступило, этим и вызвано 
предложение прекратить составление этой детальной планировки, - ска-
зал Пеэпмаа. - Интереса к рассмотрению и введению этой планировки в 
действие, очевидно, нет.
Заместитель председателя волостного собрания Пауль Паас дополнил, 
что это первое из производств по прекращению детальной планировки:
- Их на самом деле очень много, не одно и не два, некоторые - с 2007 
года, рассмотрение началось, других действий за этим не последовало, 
и эти планировки, так сказать, повисли в воздухе. В действительности 
они мешают развитию волости. Хорошо, что волостное управление 
занялось этой чисткой, если можно так сказать. Цель - навести порядок, 
тогда новому человеку, который захочет что-то предпринять, не придется 
никоим образом считаться с этой половинчатой планировкой или думать, 
может ли он сам сделать или нет.
Волостное собрание также прекратило составление детальной плани-
ровки недвижимости Pargi tänav T9.
Пеэпмаа представил обзор истории этого документа: волостное собрание 
инициировало составление детальной планировки, меняющей общую 
планировку, в марте 2021 года, речь идет о недвижимости Т9 рядом с 
футбольном стадионом, планировку инициировали с целью заплани-
ровать ледовый холл.
- С тех пор собрание приняло несколько дополнительных бюджетов 
и бюджет на 2022 год, но денег на рассмотрение планировки в них не 
предусмотрено. И теперь, когда начато производство по общей плани-
ровке, волостное управление предлагает прекратить составление этой 
детальной планировки, - сказал Пеэпмаа.
Депутат волостного собрания Алексей Наумкин задал вопрос: "Волостное 
собрание отдало приказ волостному управлению, но оно не нашло денег?".
Пеэпмаа пояснил, что инициирование детальной планировки, меняющей 
общую планировку, находится в компетенции волостного собрания, как 
и бюджет: "Если никто не счел нужным найти на это деньги, то волостное 
управление исходит из того, что желания найти эти деньги нет. Состав-
ление детальной планировки требует денег, если волостное собрание 
их не предусматривает, то на какие средства выполнять эту работу?".

Утверждены новые правила 
поддержки культуры и спорта
Волостное собрание утвердило новые 
постановления, на основании которых 
культурная и спортивная деятельность 
и местные инициативы поддерживаются 
из муниципального бюджета.

Прежде всего был утвержден порядок 
поддержки культурной деятельности и 
местной инициативы.

Помощник волостного старейшины 
Ингрид Спитц обосновала подготовку 
нового постановления необходимостью 
его обновить и лучше сформулировать. 
Также была поставлена цель обновить 
принципы финансирования культурной 
деятельности и привести их в соответ
ствие с бюджетными возможностями 
волости. Постановление было разрабо
тано на основе мнений представителей 
сферы культуры.

 Необходимо было обновить и модер
низировать документы, сделать их понят
ными для всех. Комиссия по культуре 
обсудила новое постановление и одобрила 
его,  пояснила Спитц.

Она указала на основные изменения в 
новом постановлении: согласно предыду
щему документу, оценка проводилась по 
балльной системе, комиссия оценивала 
бюджет каждого коллектива по 100балль
ной шкале, которая имела пять критериев, 
каждый из которых давал 20 баллов, и 
оценочная комиссия должна была окон
чательно подвести итоги бюджета.

 Это было трудно делать,  призна
лась Спитц,  потому что коллективы 
в принципе одни и те же, они сильны и 
зарекомендовали себя  оцениваются ведь 
наши самодеятельные коллективы, театр 
и музейное общество.

По словам Спитц, в новой системе 
оценивания есть конкретные критерии, 
которые определяют, сколько конкретный 
коллектив сделал на благо волости.

Новое положение также уменьшило 
бюрократию: если раньше культурные 
субсидии перечислялись на основе еже
квартального счета, то теперь общество 
будет представлять счета два раза в год. 
"Мы также отменили подписание дого
воров, деньги перечисляются на основа
нии распоряжения волостного управле
ния, договор больше не нужен",  сказала 
Спитц. Она также отметила, что порядок 
ходатайства о поддержке на проведение 
спортивных и культурных мероприятий 
унифицирован, и теперь срок подачи хода
тайств  1 ноября. Ранее культурные обще
ства подавали ходатайства к 1 октября, а 
спортивные  к 1 ноября.

 Новым также является то, что подать 
ходатайства можно в электронной среде 
SPOKU,  сказала Спитц.

ПОРЯДОК ПОДДЕРЖКИ СПОРТА
Перед тем, как утвердить порядок под
держки спортивной деятельности, пред
седатель волостного собрания Валло Рей
маа сказал, что по поводу этого порядка 
велись очень долгие обсуждения и споры, 
поэтому этот порядок готовился очень 
долго и основательно. Это же подтвер
дила и Спитц, добавив, что комиссия по 
спорту при волостном собрании поддер
жала новый регламент.

 При разработке нового постановле
ния мы опирались на отзывы представи
телей спортивных клубов и на регулирую
щие сферу спорта правовые акты, а также 

на принципы государственного финанси
рования,  пояснила Спитц.

Она выделила некоторые важные 
моменты нового регламента.

 Одним из важных изменений явля
ется то, что мы повысили требования к 
молодежным инструкторам, поддержку 
молодежной спортивной деятельности 
теперь можно запросить для тренеров с 
IV и более высоким уровнем профессио
нальной квалификации,  сказала Спитц.

Из ходатайства на детскоюношеские 
виды спорта исключены предпочитаемые 
виды спорта, теперь все виды спорта полу
чают подушные деньги в зависимости от 
уровня профессиональной квалификации 
тренера. Согласно прежнему порядку, 
предпочитаемые виды спорта имели более 
высокий коэффициент.

 Новым также является то, что в 
исключительных случаях выплачивается 
поддержка спортивным клубам, которые 
не зарегистрированы в Йыхви, но дей
ствуют в сфере, которой нет возможности 
заниматься в Йыхви, например, катание на 
коньках и хоккей с шайбой. Также пропи
сано, что это касается олимпийских дис
циплин. Таким образом, наши дети, кото
рые интересуются, например, хоккеем или 
катанием на коньках, могут ездить на тре
нировки в КохтлаЯрве,  сказала Спитц. 
 КохтлаЯрве, в свою очередь, пришлось 
пересмотреть собственный регламент 
поддержки спорта, чтобы их дети могли 
тренироваться в Йыхви.

Ознакомиться с порядком поддержки 
спортивной и культурной деятельности 
можно на волостном сайте.

"ЙТ"

Поддержка на строительство 
футбольного холла будет возвращена
Волостное управление решило вернуть государству 1,5 миллиона евро, выде-
ленные на строительство футбольного холла, поскольку собственное уча-
стие волости значительно превысило бы предельную сумму, утвержденную 
волостным собранием.
На строительство холла государство выделило 1,5 миллиона евро, в июле волост-
ное собрание приняло решение, что проект строительства футбольного холла 
будет продолжен, если стоимость первой очереди не превысит 2,8 миллиона евро. 
Цена строительного тендера на первую очередь составила 5 миллионов евро.
- Глядя на эти факты, становится ясно, что сейчас у нас нет возможности постро-
ить футбольный холл. Мы запросили у государства дополнительные деньги, но 
получили отрицательный ответ, - сказала старейшина волости Марис Тоомель. 
По ее словам, волостное собрание в своем решении зафиксировало ценовой 
потолок, а результаты тендера показали, что строительство не укладывается в 
запланированные рамки.
Волостное собрание обсудило продолжение строительства футбольного холла 
на заседании 17 июня. К тому времени стало ясно, что, по оценке сметчика, стро-
ительство первой очереди здания может стоить более трех миллионов евро. Если 
урезать проект и исключить из строительства дороги и площадки, то стоимость 
первой очереди оценивалась в 2,8 миллиона. В этом случае собственное участие 
волости увеличилось бы с запланированных полумиллиона евро до 1,3 миллиона. 
Чтобы получить эту сумму, волости пришлось бы взять заем. Расходы на содер-
жание футбольного холла оцениваются примерно в пару сотен тысяч евро в год.
- Это немалая нагрузка на бюджет волости, тем более что впереди трудные вре-
мена: экономический спад, высокие цены на энергоносители, сложная ситуация 
в мире и прочее, - сказала волостной старейшина.
Так что членам волостного собрания пришлось выбирать между тремя вари-
антами: отказаться от строительства холла и вернуть государству 1,5 миллиона 
евро; объявить тендер на строительство и, если выяснится, что объект будет 
стоить более 2,8 миллиона, оставить проект незаконченным и вернуть субси-
дию государству; продолжить строительство холла, если цена первой очереди 
составит 2,8 миллиона, зная, что чистая долговая нагрузка волости при взятии 
займа увеличится до 75% (верхний предел в настоящее время составляет 80%).
Тендер на строительство был объявлен 12 июля. К настоящему моменту ясно, 
что цена строительства оказалась намного выше, чем предполагалось.

"ЙТ"

Опорная система помогает молодежи работать и учиться

Предлагаются совместные занятия для пожилых людей 
С середины сентября в дневном центре 
для пожилых по ул. Кааре, 3 для пожи-
лых людей и лиц, осуществляющих уход 
за ними, организуются различные заня-
тия и обучение. Совместная деятель-
ность предлагается как на эстонском, 
так и на русском языке.

Желающих принять участие в работе 
опорной группы просим сообщить 
об этом по тел. 529 8847, по эпочте: 
maire. reest@johvi.ee или обращаться в 
дневной центр для пожилых людей.

 Мы намерены создать опорные 
группы, целью которых является под
держка психического и физического здо
ровья активных пожилых людей, а также 
охват людей с проблемами памяти или с 
ограниченными возможностями пере
движения или тех, кто редко выходит из 

дома по другим причинам,  сказала руко
водитель социальной службы волостного 
управления Сирли Таммисте. По ее сло
вам, занятия могут быть предложены 120 
желающим.

Для тех, кто ухаживает за пожилыми 
людьми, будет создана отдельная опорная 
группа. "Мы организуем различные курсы 
для лиц, осуществляющих уход, как непо
средственно на тему ухода, так и, напри
мер, на тему преодоления психического 

стресса",  добавила Таммисте. Плани
руется проводить дискуссии на различ
ные темы, приглашать специалистов для 
выступления в своей области и совершать 
совместные поездки.

Работа опорных групп является 
частью проекта "Развитие услуг социаль
ного попечительства, поддерживающих 
трудовую занятость людей трудоспособ
ного возраста с особыми потребностями 
и с бременем ухода в Йыхвиской волости 
 EHISA", финансируемого Йыхвиской 
волостью и Европейским социальным 
фондом.

В рамках проекта встречи и совмест
ные мероприятия будут проходить до 31 
августа 2023 года.

"ЙТ"

Консультантом и 
руководителем 
опорных групп 
является Майре 
Реэст
Фото: ЧАСТНЫЙ АРХИВ

Йыхвиское волостное управление в сотрудничестве с "Marena 
Tugikeskus OÜ" займется молодежью, которая не учится и не работает.

Координаторконсультант "Marena Tugikeskus OÜ" в ближайшее 
время свяжется с неработающими и неучащимися молодыми людьми, 
чтобы выяснить, нужна ли молодому человеку поддержка для начала 
учебы и трудоустройства.

Для этого всем прописанным в Йыхвиской волости людям в возрасте 
1626 лет, которые, согласно разным регистрам, в настоящее время не 
учатся или находятся вне рынка труда, отправят письмоуведомление. 
Наверняка среди получателей письмауведомления найдутся молодые 
люди, которые в данный момент могут не нуждаться в поддержке, напри
мер, молодые люди, которые учатся/работают или живут за границей, 
но они могут использовать эту информацию, когда вернутся в Эстонию.

Если выяснится, что молодому человеку нужна помощь, то ему 
будет оказана поддержка в достижении его целей. Вместе обсуждается 
необходимость помощи и вместе согласовываются дальнейшие шаги, 
при необходимости привлекаются и другие специалисты с фокусом на 
пожелания и цели самих молодых людей.

Принятие поддержки является добровольным для молодых людей, но 
это хорошая возможность найти свое предназначение и достичь целей 
как в образовании, так и на рынке труда.

Кайре ПЫЛГАСТЕ,
специалист волостного управления по проектам и развитию

Эстонская система гарантированной поддержки моло-
дежи (NGTS) представляет собой государственную про-
грамму деятельности, включающую в себя различные 
мероприятия, направленные на то, чтобы молодые люди 
могли как можно скорее вернуться на работу после того, 
как стали безработными или бросили школу, продол-
жить свое образование или иным образом были активно 
вовлечены в жизнь общества. NGTS предназначена для 
самоуправлений, чтобы они получили обзор о потенци-
альных молодых людях, нуждающихся в помощи. В рамках 
NGTS молодым людям может быть предложена различная 
поддержка при поступлении на учебу и трудоустройстве.

Молодые люди, которые чувствуют, что нуждаются в 
поддержке, но с которыми не связались, также могут 
воспользоваться возможностями системы под-
держки, обратившись к координатору-консультанту 
"Marena Tugikeskus OÜ" 
ЮРИЮ ЖУКОВУ, тел. +372 524 6670,
э-почта: marenatugi@gmail.com 
или к специалисту волостного управления по про-
ектам и развитию КАЙРЕ ПЫЛГАСТЕ, 
тел. +372 514 8222, 
э-почта: kaire.polgaste@johvi.ee
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Русская основная школа стала 
предприимчивой школой 
серебряного уровня
Достижение серебряного уровня программы "Предприимчивая 
школа" - знак того, что работа идет в правильном направлении и 
усилия школы замечены и оценены. Так прокомментировала дости-
жение директор русской основной школы Ирина Шульгина.
По словам директора, коллектив школы рад и доволен наградой, 
поскольку ради нее несколько лет сообща прилагали немало усилий.
Перед аттестацией представители "Предприимчивой школы" посетили 
уроки в русской основной школе, опросили родителей, учителей и 
учащихся, чтобы получить цельное представление о происходящем 
в школе.
"Предприимчивая школа" - это образовательная программа, которая 
поощряет самостоятельную и предприимчивую позицию в школах и 
детсадах, развивает в детях способность принимать решения и про-
буждает желание действовать. "Это своего рода знак качества, - сказала 
Шульгина. - Обучение на уроке проходит творчески, эффективно и с 
хорошим настроением, поскольку ученики зачастую могут выбирать, 
как будут изучать темы. Учителя, в свою очередь, избегают зачитывать 
на уроках сухую теорию, предпочитая в обучении интересные прак-
тические занятия и примеры".
Русская основная школа является участником "Предприимчивой 
школы" много лет, самое высшее признание для школы в этой орга-
низации - золотой уровень, достижение которого теперь станет общей 
целью.
- Я очень благодарна нашему коллективу, достижение серебряного 
уровня - это достойный подарок к 55-летию школы, - отметила Шульгина.

Специалисты по ведению случая 
займутся военными беженцами
Волостное управление хочет лучше решать вопросы оказывае-
мых военным беженцам социальных, медицинских и других услуг 
и поэтому подало в Европейский социальный фонд проектное 
ходатайство "Поддержка получателей международной защиты в 
Йыхвиской волости".
- Из-за большого количества украинских военных беженцев, прибывших 
в Эстонию, нагрузка на самоуправление в части организации и предо-
ставления социальных и других государственных услуг значительно 
увеличилась, - сказала руководитель социальной службы волостного 
управления Сирли Таммисте. По ее словам, с целью поддержать полу-
чателей международной защиты в Йыхвиской волости можно запросить 
поддержку в Государственном центре опорных услуг из меры "Условия и 
порядок предоставления структурной поддержки для реализации меры 
"Попечительские услуги, поддерживающие участие в рынке труда".
- Поддержка может быть запрошена на расходы на рабочую силу и на 
приобретение необходимых для работы инфотехнологических и других 
средств для сотрудников, которые работают с людьми, получившими 
международную защиту, - сказала Таммисте. В рамках проекта примут 
на работу двух специалистов по ведению случая: первый приступит к 
работе в октябре этого года, второй - в ноябре.
Задача специалистов по ведению случая - выяснить первичную потреб-
ность в помощи лиц, прибывших в волость, и вместе с ними спланиро-
вать дальнейшие необходимые действия и выполнить все сопутствую-
щие этому процессуальные действия; при необходимости - поддержка 
семей в получении необходимых услуг и пособий и решение других 
вопросов, касающихся ежедневной жизни; сотрудничество в рамках 
волостного управления с социальной службой и другими специали-
стами; сотрудничество с другими организациями.
- Благодаря двум дополнительным рабочим местам способность само-
управления помогать нуждающимся улучшится, - отметила Таммисте.
Общая стоимость проекта составляет 60684 евро. Собственное уча-
стие Йыхвиского волостного управления в проекте составит 15%, что 
означает в общей сложности 9103 евро в 2022-2023 годах, из них 1979 
евро в 2022 году и 7124 евро в 2023 году.
По данным Департамента социального страхования (на 27.09.2022 г.), 
в Йыхви, согласно регистру народонаселения, проживают 381 украин-
ских беженцев, из них 78 человек школьного возраста. По сравнению с 
другими самоуправлениями Ида-Вирумаа в Йыхви самая большая доля 
беженцев в населении - 3,1%. Для сравнения: в Кохтла-Ярве - 1,61%, в 
Тойла - 1,36%, в Люганузе - 1,15%, в Алутагузе - 0,77%.

Предоставляется помощь для 
укрепления психического здоровья
Волостное управление подписало договоры с восемью различными 
поставщиками услуг, которые предлагают жителям волости бес-
платную психологическую и психосоциальную помощь.
- К сожалению, пандемия COVID-19 и военные события в Украине повли-
яли на психическое здоровье некоторых людей, и число тех, кому в 
такой ситуации требуется помощь, увеличилось, - сказала проектный 
специалист волостного управления Кайре Пылгасте. Поэтому волост-
ное управление предлагает своим жителям бесплатную психологиче-
скую или психосоциальную помощь с целью улучшения их душевного 
здоровья и благополучия. "В результате повышается качество жизни 
людей и их близких". Были подписаны контракты с восемью различными 
поставщиками услуг на оказание услуг. "В зависимости от серьезности 
проблемы можно выбрать различные консультационные услуги", - 
сказала Пылгасте. Услуги предоставляются в городе Йыхви, что для 
людей удобно и, как правило, позволяет напрямую встретиться со 
специалистом. По договоренности консультации также могут прово-
диться через интернет или по телефону. Услуги предоставляются на 
эстонском и русском языках.
Желающие получить помощь могут обратиться к специалистам соци-
альной службы Йыхвиского волостного управления, где вместе со 
специалистом обсудят, какая услуга может понадобиться человеку и 
какой поставщик услуг будет наиболее подходящим в данной ситуации.
Желающие могут зарегистрироваться по телефону +372 514 8222 и 
договориться о времени, когда человек сможет обсудить свою про-
блему со специалистом в волостном управлении и найти необходимую 
помощь.
Более подробная информация появится с середины октября на сайте 
волостного управления в разделе "Sotsiaalvaldkonna projektid".

"ЙТ"

В Карьямаа все лето проходили лагеря

НОВЫЙ ОБЛИК ОСНОВНОЙ ШКОЛЫ

- Радостно становится на сердце при взгляде 
на этот красивый фасад, - сказал помощник 
волостного старейшины Арво Аллер. - Вну-
три здания строительство шло постоянно, 
но сейчас сразу заметно то, что делается 
снаружи.
По его словам, строитель заверяет, что 
здание будет готово в декабре. Школьная 
мебель заказана, и специалист, работаю-
щий над этим проектом, ждет возможности 
начать привозить в классы столы и стулья, 
сказал Аллер.
До завершения строительства нового школь-
ного здания основная школа работает в 
арендованных помещениях по ул. Яама, 10.
Фото: Калле ПЯРТ

В первый день общины "Вся Эстония 
читает!", организованный центральной 
библиотекой, министр культуры Пирет 
Хартман поприветствовала празднующих, 
похвалила библиотеку за отличное меро-
приятие и пожелала, чтобы больше людей 
нашли дорогу в библиотеку.

Тийа Линнард, руководитель по разви
тию центральной библиотеки и организатор 
дня общины, рассказала, что целью меро
приятия было привлечь больше внимания к 
библиотеке, чтобы больше людей приходили 
читать: "Вот почему мы вышли из библиотеки 
и устраиваем мероприятия на музыкальной 
площадке. Может быть, некоторые люди вый
дут из магазина "COOP" и подумают, какие 
интересные вещи здесь происходят, подойдут 
и запишутся в библиотеку".

В то же время Линнард констатировала, 
что люди попрежнему посещают библиотеку 
 читают газеты и пользуются компьютером, 
берут справочные издания и посещают раз
личные мероприятия.

Программа дня общины была очень раз
нообразной и увлекательной: она началась 
с утренней каши и тренировки по тайчи, 
которую провел таллиннец Лейно Лауримяэ, 
преподаватель школы "Rein Siimu Taiji Kool". 
По его словам, тайчи  это путь к здоровью, 
душевному спокойствию и силе. Утреннюю 

программу также укрепило выступление 
группы народного танца "Gevi".

Таллиннская молодежная театрстудия 
"Поэтическое содружество" представила 
зрителям музыкальный фарс "Король Лир и 
его дети". Он исполнялся на эстонском, рус
ском, украинском, немецком, французском 
и английском языках.

После спектакля авторский час провела 
Елена Скульская, лауреат нескольких лите
ратурных премий.

Во время мероприятия состоялась также 
дешевая распродажа подержанных книг 
в очень хорошем состоянии по цене от 50 
центов до двух евро. Кроме того, в библио
течной палатке можно было заняться изго
товлением поделок, зарегистрироваться в 
качестве читателя, получить информацию 
об услугах библиотеки и помощь в исполь
зовании читательского портала и различных 
государственных электронных услуг.

"ЙТ"

В день общины министр 
раздавала кашу

Министр на время присоединилась также к волонтерам, которые предлагали 
участникам дня общины утреннюю кашу и кофе. Фото: Эрика ПРАВЕ

В детском лагере "Karjamaa", располо-
женном на берегу Чудского озера, этим 
летом отдохнули 684 ребенка, среди них 
433 йыхвисца, большая часть - учащиеся 
спортшколы.

 Мы открываем сезон уже в мае, 
тогда ученики йыхвиских школ устраи
вают в лагере спортивные мероприятия 
или ночевки. Могу сказать, что все лето 
лагерь был максимально заполнен,  отме
тил Прийт Кяэн, член правления клуба "BC 
Karjamaa", организующего лагеря. Помимо 
детей свои мероприятия или лагеря прово
дили также "Noored kotkad" и Палата людей 
с инвалидностью.

 Все лето проходили различные спор
тивные лагеря, только одну смену отдали, 
так сказать, под обычный детский лагерь 
для маленьких йыхвисцев,  сказал Кяэн. 
Продолжительность одной смены обычно 
составляет неделю, в одну смену отдыхают 
6065 детей.

Кяэн констатировал, что в этом году 
организаторы лагерей столкнулись с рядом 
трудностей изза роста цен.

 Мы утвердили свои цены в начале 
марта, когда плата за электричество еще не 
била рекорды, стоимость одного лагерного 
дня была 15,75. В сумму входило четырех
разовое питание и прочие расходы. Нам, 

как и во всех других местах, надо платить 
за электроэнергию, воду, вывоз мусора, 
канализацию и прочее. Платить надо и за 
обязательные пробы воды, их берут как из 
озера, так и из питьевой воды, чтобы убе
диться, что все в порядке. На пробы воды 
расходуется почти 1000 евро в год,  рас
сказал Кяэн. Он констатировал, что цены 
на детский лагерь стараются удерживать 
как можно ниже и поэтому ищут допол
нительное финансирование из различных 
проектов.

 Мы справляемся сами и никогда не 
просили Йыхвискую волость о финансо
вой поддержке. Каждый год мы чтонибудь 
обновляли на территории лагеря, делали 
ремонт, покупали новое оборудование, 
чтобы улучшить или разнообразить условия 
для занятий спортом. Этим летом средств 
на развитие не хватило изза роста цен,  
сказал Кяэн.

Уходом за территорией лагеря 
"Karjamaa", ремонтом и необходимыми 
работами занимаются в основном дру
зья "BC Karjamaa", волонтеры, чьи дети, 
например, ездили отдыхать в лагерь. 
"Наша команда готова и впредь разви
вать "Karjamaa" и продолжать устраивать 
лагеря",  отметил Кяэн.

"ЙТ"

Ф О ТО Н О В О С Т Ь

Закрепленная недвижимость 
лагеря "Karjamaa" принадлежит 
волости, находящиеся там здания 
и сооружения реновированы и 
отремонтированы клубом "BC 
Karjamaa". По действующему сейчас 
договору, "BC Karjamaa" арендует 
лагерь до 2026 года.
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Тренер по тяжелой атлетике: 
ВОЛЯ - ОСНОВА ВСЕГО

Встреча со штангой в жизни Румянцева произо
шла случайно, когда он был 20летним юношей: 
во время празднования Дня строителя нахо
дившимся в приподнятом настроении молодым 
людям попалась на глаза самодельная штанга, уста
новленная в лесу. "Мы решили попробовать свои 
силы  так получилось, что я был единственным, 
кто смог оторвать этот снаряд от земли, поэтому 
друзья посоветовали мне пойти тренироваться". 
Юбиляр признается, что первая встреча со штан
гой действительно была настолько особенной, 
что он пошел на тренировку. Было время, когда 
штанга и диски были из железа, и когда они при
землялись на пол, раздавался оглушительный 
грохот, так что уже издалека было слышно, что 
в зале проходят силовые упражнения.

Тренером Румянцева был легендарный тяже
лоатлет и тренер Эндель Сарапик. На первой 
тренировке Румянцев поднял 20 кг. "И сразу 
захотелось поднять 30",  рассказывает юбиляр 
о моменте, когда он прикипел сердцем к тяжелой 
атлетике.

Как же так, ведь это опасный вид спорта? 
Вовсе нет, отвечает Румянцев: "В мире составлен 
рейтинг опасности 110 видов спорта, тяжелая 
атлетика там на 68м месте, травмы в этой дис
циплине относительно редки. Они, безусловно, 
случаются, но не сравнить с опасностью футбола 
или хоккея".

Мозоли на руках  неотъемлемая часть этого 
вида спорта, но если своевременно подержать 
руки в ванночке с теплой водой и нанести необ
ходимый крем, то и с этим можно справиться.

Румянцев говорит, что тяжелая атлетика  
очень интеллектуальный вид спорта, это не гру
бое таскание тяжестей, нет, это спорт, который 
требует правильного мышления, очень хорошей 
техники и координации. "И самое главное  это 
воля. Воля и мотивация. Если молодой человек 
захочет одолеть штангу и с каждой тренировкой 
становиться все сильнее, у него все получится. А 
если ктото приходит на тренировку и говорит, 
мол, нет, я не могу, то ведь действительно не полу
чится, как бы он ни старался".

ЗНАЧИТ, МОТИВАЦИЯ ВАЖНЕЕ 
УПРАЖНЕНИЙ?
Румянцев утверждает, что в тяжелой атлетике 
очень важно сотрудничество тренера и спор
тсмена, важно общение и обсуждение. Важно 
ошибки замечать и их исправлять. На тренировках 
Румянцев сам показывает молодежи приемы подъ
ема тяжестей. "Если ученик освоит правильную 
технику, он почувствует, насколько легче штанга 
отрывается от земли, он получит от этого вдохно
вение и энергию". Современные штанги сделаны из 
эластичного материала, а диски имеют резиновые 
каемки, поэтому в спортзале больше не слышно 
оглушающего шума.

По словам тренера, тяжелая атлетика  это 
тот вид спорта, который обеспечивает хорошее 
здоровье: "Он укрепляет все мышцы, в том числе 
и мышцы спины. Если спина прямая и ее берегут, 
то и здоровье в порядке".

Для занятий тяжелой атлетикой тоже нужны 
предпосылки. Одна из них  способность вос
станавливаться после нагрузки, говорит тренер: 
"Умение правильно тренироваться и отдыхать".

Конечно, необходимо также правильное и под
держивающее занятия спортом питание: обяза
тельно есть мясо, желательно курятину, овсяную 
кашу на завтрак и так далее. К счастью, сейчас про
блем с продуктами больше нет, говорит Румянцев 
и вспоминает времена, когда сам был спортсменом.

 В магазинах ведь ничего не было. У нас были 
знакомые на птицефабрике Мяэтагузе, мы про
брались туда через лаз в заборе и через знакомого 
за три рубля разжились одной синюшной кури
цей. Такой, что и для собаки не годилась. Но ведь 
привередничать не будешь  курица есть курица, 
варилась, правда, несколько часов, но оказалась 
вполне съедобной.

Румянцев тренирует молодежь в спортивном 
клубе "Edu" с 1998 года. "Мне нравится работать с 
молодыми, я восхищаюсь их развитием и стремле
нием стать лучше. Приходить на тренировку нужно 
всегда с хорошими мыслями, быть здесь в хорошем 
настроении и возвращаться домой счастливым".

Эрика ПРАВЕ

В Кахула говорили о первых пятилетках
О том, какой была жизнь в Йыхви и его окрест-
ностях после Второй мировой войны, говорили 
в середине сентября в Кахуласком общественном 
доме; день истории организовало НКО "Suurekivi 
Ajaloo ja Kultuuri Tuba".

На этот раз историческое путешествие охватило 
период 19451960х годов.

 Тема выбрана непростая, это время, о кото
ром мало сведений. То, что есть в архивах, не всегда 
стоит принимать за правду, потому что это было 
идеологическое время, история писалась как надо, а 
память со временем может меняться, и в результате 
можно получить противоречивые воспоминания, 
 сказал один из лекторов мероприятия, историк 
Валло Реймаа.

Историк рассказал, что в конце 1944 года сюда 
прибыли Красная армия и НКВД, и сразу были 
созданы первые фильтрационные лагеря  один в 
КохтлаЯрве, другой в Кивиыли. "У человека, попав
шего в лагерь, зачастую было два пути: либо его 
отправляли в концлагерь, либо ликвидировали на 
месте. Так сказать, подозрительных людей, которых 
увозили в эти лагеря, разыскивали на местных хуто
рах",  рассказал Реймаа. Он добавил, что это время 
также характеризовалось дикими гулянками: для 
избавления от неопределённости и беспокойства 
часто использовался алкоголь, люди топили свои 
страхи в бутылке, ведь никто не знал, что принесет 
завтрашний день.

Реймаа предложил слушателям, коих было почти 
полсотни, перенестись в ту эпоху, процитировав 
речь Сталина, произнесенную в феврале 1946 года, 
согласно которой Коммунистическая партия пла
нировала в течение ближайших пяти лет восстано
вить промышленность и экономику до довоенного 
уровня и превзойти его. По замыслу Сталина, одной 

из важных составляющих также было отопление 
Ленинграда сланцевым газом, который, как известно, 
получали из ИдаВирумаа. С того момента, когда 
река Нарва перестала быть границей между двумя 
государствами, северовосточная Эстония стала 
окраиной Ленинграда, а это означало, что этот 
район должен был снабжать большой город слан
цевым газом и всем остальным необходимым, рас
сказал историк.

КОРМИЛЕЦ ЛЕНИНГРАДА
 Образно говоря, единственным смыслом суще
ствования этого региона было кормить Ленинград, 
 констатировал Реймаа.

Все административные решения, которые каса
лись нашего края, стали поступать из Ленинграда. 
Для их реализации нужны были люди.

Тогда в Йыхви, сильно пострадавшем от пожаров 
во время войны, проживало около 1000 человек, а в 
районе КохтлаЯрве  около 3000. Где взять рабочих?

 Поначалу думали, что люди из других регионов 
Эстонии захотят работать на шахтах, но оказалось, 
что нет,  сказал Реймаа. По его словам, сюда при
ехали работать те эстонцы, которым не разрешили 
вернуться в родные места. Поскольку обеспечение 

Ленинграда было вопросом национальной без
опасности, вопросом рабочей силы занимался 
Государственный комитет обороны СССР: здесь 
были созданы лагеря для военнопленных, самый 
крупный из которых располагался в Ахтме. Газо
провод, который был достроен в 1948 году, здешние 
шахты, такие как шахта №2, дороги и жилье стали 
строиться немецкими военнопленными. Жизнь у 
них была тяжелая  работы много, еды мало. Чтобы 
выжить, военнопленные изготавливали для местных 
жителей, к примеру, скобяные изделия, картины или 
предметы, которые умели делать, и обменивали их 
на продукты.

Немецкие военнопленные покинули северовос
точную Эстонию в конце 1949 года. По словам Рей
маа, это знаменует конец определенного периода.

11 ШАХТ
В северовосточной Эстонии планировали постро
ить 11 шахт, построили шесть. Шахты были про
нумерованы, и несмотря на то, что построены были 
далеко не все, нумерацию менять не стали. Шахта 
№1 планировалась в Эдизе, ее строительство так 
и осталось незавершенным, шахта №2 находилась 
в Йыхви и многим давала работу. Среди них было 
очень большое количество рабочих из России, при
ехавших в Эстонию потому, что условия жизни здесь 
были значительно лучше, чем у них на родине.

Жилые дома в северовосточной Эстонии про
ектировались в двух разных ленинградских институ
тах: дома в Йыхви, Ахтме и Сомпа проектировались 
в одном институте, в Силламяэ, КохтлаЯрве и Киви
ыли  в другом. Изза этого дома, построенные здесь 
в сталинские времена, похожи, но не идентичны.

Поскольку шахтеров нужно было кормить, в 
конце сороковых годов задумались и о развитии 

сельского хозяйства. В дополнение к созданию 
колхозов было построено йыхвиское здание агро
зоопропаганды (здание напротив автостанции, кото
рое дважды горело в конце прошлого года), задачей 
которого было побудить людей вступать в колхоз. В 
качестве агитационного заведения оно проработало 
год, позже было преобразовано в Дом культуры.

Историк Ивика Майдре рассказала о жизни 
колхозов того времени, в том числе о колхозе "Там
мику" в Йыхвиском районе Таллиннской области, 
о деятельности которого было выпущена брошюра. 
Майдре также рассказала о местных жителях, кото
рых депортировали в Сибирь, чтобы запугать людей 
и заставить вступать в колхозы.

 Состоявший из 68 вагонов эшелон с депорти
рованными отправился с железнодорожной станции 
Йыхви 26 марта 1949 года в 13.15,  рассказала Май
дре.  В Абакан, что в Красноярском крае, прибыл 
8 апреля, сколько человек было посажено в вагоны, 
доподлинно неизвестно, из них живыми добрались 
до места назначения 1277. Майдре также зачитала 
вслух имена и даты рождения людей, депортирован
ных из Кахула, так что известно, что на поселение в 
Сибирь как врагов народа отправляли даже младен
цев нескольких месяцев от роду.

Эрика ПРАВЕ

Старт малышового забега. 
Фото: Эрика ПРАВЕ

Румянцев говорит, что тренерская 
деятельность в его жизни очень важна - это 
и работа, и хобби одновременно. Как делать 
это еще лучше, об этом он размышляет во 
время своих ежедневных 15-километровых 
пеших прогулок. Фото: Эрика ПРАВЕ

В середине октября исполнится 70 лет тренеру спортивного клуба "Edu" 
Александру Румянцеву, который на протяжении полувека овладевал 
секретами искусства тяжелой атлетики и передавал их другим.

Информационный день истории организо-
вало НКО "Suurekivi Ajaloo ja Kultuuri Tuba".
Член общества Хельо Монес сказала, что 
НКО организует информационные дни 
истории, потому что они сами интересуются 
историей и хотят, чтобы местные жители 
знали, какие события происходили в здеш-
них краях.
В первый день истории, который состоялся 
еще до пандемии коронавируса, говорили 
об истории Йыхви и его окрестностей в 
начале 20-го века.

Все участники 
народного забега 
получили медаль
Йыхвиский народный забег - это спортивно-мас-
совое мероприятие с самой давней традицией в 
Ида-Вирумаа, которое на этот раз проводилось 
в 35-й раз после двухлетней паузы, вызванной 
пандемией коронавируса.
Старт общего забега на этот раз был дан на ста-
дионе имени Хейно Липпа, по традиции сорев-
нование открывали самые маленькие бегуны, 
пробежавшие по стадиону один круг. Поскольку 
у всех участников малышового забега стартовый 
номер был 1, то, без сомнения, все они были побе-
дителями.
Основную дистанцию, т.е. 10-километровую 
трассу, быстрее всех преодолел Денис Шалкау-
скас (Академический спортклуб Тартуского уни-
верситета), показавший в этом году свой лучший 
результат на 10-километровой дистанции со вре-
менем 32.25. Среди женщин самой быстрой была 
Хиллеви Вельба, она преодолела дистанцию за 
41.49.
Победителями на пятикилометровой дистанции 
стали Андеро Виркебау и Александра Артамо-
нова, а на километровой дистанции первыми 
финишировали Эрик Кравчик и Анетте Кивимяги.

"ЙТ"
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Отвезите свои отходы 
в правильное место!
На территории Йыхви есть возможность 
БЕСПЛАТНО передать некоторыe виды отходов!

Готовность к кризисной 
ситуации придает спокойствия 
Во время кризиса самое важное, чтобы люди 
были к нему хорошо подготовлены: имели дома 
запасы и продуманный план действий в кри-
зисной ситуации. Если все действия вовремя 
продуманы и сделаны запасы, то появляется 
спокойствие, потому что теперь чувствуешь, 
что во время кризисной ситуации ты точно сам 
какое-то время справишься. 

Лучше всего к кризисной ситуации подготовлены 
жители западной и южной Эстонии. В этих частях 
страны несколько раз в год бушуют сильные 
штормы, которые приводят к отключению элек
тричества и другим проблемам. Сложнее всего в 
кризис будет жителям городов, особенно тем, кто 
проживает в квартирах. Хуже всего к чрезвычай
ной ситуации подготовлены люди, не говорящие 
на эстонском языке, а также пожилые в возрасте 
65 лет и старше. Чем серьезнее кризисная ситуа
ция, тем дольше придется ждать помощи. 

КВАРТИРНЫЕ ТОВАРИЩЕСТВА ТАКЖЕ 
ДОЛЖНЫ БЫТЬ ГОТОВЫ К КРИЗИС
НОЙ СИТУАЦИИ
Чтобы как можно лучше справиться с кризис
ной ситуацией, каждое квартирное товарище
ство должно иметь план того, как себя вести и 
что делать, если обычная жизнь прервется изза 
отключения водоснабжения, централизованного 
отопления или электричества.

РЕКОМЕНДОВАННЫЙ СПИСОК ЗАПАСОВ НА 
СЛУЧАЙ КРИЗИСНОЙ СИТУАЦИИ:
Питьевая вода
• 2 литра на человека в сутки, 
 а также 1 литр на человека в 
 сутки для приготовления пищи 

Еда
Половину запасенной еды не 
нужно готовить
• Консервы
• Пакетированные супы
• Сухари
• Орехи, сухофрукты
• Печенья, сладости, батончики,
 мед
• При необходимости еда для 
 маленьких детей 

Первая помощь
• Средства для оказания первой 
 помощи (аптечка)

Гигиенические средства 
• Мыло
• Дезинфицирующее средство
• Туалетная бумага 
• Бумажные салфетки
• Влажные салфетки 
• Мешки для мусора (50 л)

Источники света 
• Карманный фонарик и запасные 
 батарейки к нему / солнечная
  батарея или работающий от
  динамо-машины карманный 
 фонарик 
• Лампа на батарейках или  
 фонарик и запасные батарейки / 
 керосиновая лампа с ламповым 
 маслом
• Штормовой фонарь 
• Свечи
• Спички

Радио
• Работающее на батарейках 
 радио и запасные батарейки 
 к нему / радио на солнечной 
 батарее или динамо-машине

Инструменты 
• Нож 
• Ножницы 
• Скотч 
• Пленка

Столовые приборы 
• Одноразовая посуда
• Консервный нож

Лекарства 
• Рецептурные лекарства 
• Болеутоляющее 
• Жаропонижающее 
• Лекарство от аллергии 
• Лекарство от расстройства  
 пищеварения 
• Средство от ожогов 
• Препараты от простуды

Отопление
• Жидкое топливо 
• Газ
• Дрова

Портативное зарядное 
устройство 
• Для зарядки телефона

Другие необходимые вещи
• Наличные деньги для всей семьи 
 на неделю 
• Маска для защиты дыхательных
 путей (например, маска от пыли)
• Огнетушитель и огнеупорное 
 одеяло 
• Топливо для машины
• При необходимости еда и 
 лекарства для домашнего 
 животного

ВАЖНЫЕ НОМЕРА 
ТЕЛЕФОНОВ
• Центр тревоги 112 
• Государственный инфотелефон 

1247
• Центр семейных врачей 1220 
• "Elektrilevi" 1343 
• Служба дорожной информации 

1510 

ВАЖНЫЕ САЙТЫ
• Kriis.ee
• Olevalmis.ee и  

приложение "Ole valmis!"
• Rescue.ee

КАК ПОЗВОНИТЬ, ЕСЛИ 
У ОПЕРАТОРА НЕТ 
СВЯЗИ?
• Деактивируйте SIM-карту. Выта-

щите из телефона SIM-карту и 
позвоните по номеру 112.

• Смартфон нужно перезапустить 
и, не вводя пин-код от SIM-карты, 
позвонить на 112. Только если 
SIM-карта активирована, будет 
возможность перезвонить вам, 
если в этом будет необходимость.

• Если отсутствует связь, то помощи 
можно попросить в ближайшей 
спасательной команде, отделении 
полиции, скорой помощи или в 
отделении экстренной медицин-
ской помощи.

ПАМЯТКА ПОДГОТОВКИ 
К КРИЗИСНОЙ 
СИТУАЦИИ:
• Продумайте, какие вещи и про-

дукты нужны вашей семье, чтобы 
самостоятельно прожить неделю. 
Учитывайте, что во время кризиса 
из дома выходить нельзя, мага-
зины будут закрыты или другие 
привычные удобства (электриче-
ство, водоснабжение и так далее) 
будут недоступны. 

• Подумайте, где и как хранить 
запасы, чтобы они были легко 
доступны всем домочадцам. 

• Те вещи, которые каждый день не 
используются, лучше положить 
отдельно в сумку. Часть вещей, 
которые понадобятся при эваку-
ации, лучше хранить в машине, 
например, зарядку для теле-
фона, дорожный атлас, лопату и 
так далее. 

• Обновляйте регулярно свои 
запасы. 

• При хранении горючих материа-
лов (жидкое топливо, газ, дрова 
и так далее) соблюдайте правила 
пожарной безопасности и усло-
вия хранения. 

Крупногабаритные отходы (например, мебель, ванна, 
унитаз) вывозятся в Йыхви бесплатно в количестве ок. 2 
м3 (бесплатный вывоз не относится к заказу контейнера 
или большим количествам отходов). Вывоз крупнога-
баритных отходов организуется по договоренности с 
фирмой-возчиком отходов Йыхвиской волости, кем 
на данный момент является "Ragn-Sells AS". Если вы 
живете в частном доме, то напрямую договариваетесь 
с "Ragn-Sells AS" (при наличии с ними договора). Если 
вы живете в многоквартирном доме, то уведомите 
председателя квартирного товарищества и следуйте 
его указаниям: куда и когда вынести крупногабарит-
ный мусор (обычно с "Ragn-Sells AS" договаривается 
председатель). Как правило, крупногабаритный мусор 
выносится к контейнеру со смешанными бытовыми 
отходами. Йыхвиское волостное управление просит 
прежде всего договориться с "Ragn-Sells AS" и только 
после этого выносить крупногабаритные отходы к тому 
дню и времени, когда приедет мусоровоз. В некоторых 
случаях крупногабаритный мусор не должен лежать 
на улице и его следует сразу поместить в мусоровоз. 
Крупногабаритные отходы нельзя долгое время хранить 
во дворе и на улице!

На территории Йыхвиской волости действует пункт 
сбора опасных отходов. Пункт находится на террито-
рии "Tolmet OÜ" по адресу: ул. Каазику, 30, Йыхви кюла.
Опасные отходы принимаются от жителей Йыхви бес-
платно по будням 08.00 - 17.00.
Для передачи отходов нужно на месте обратиться к 
работнику "Tolmet OÜ". В пункт приема опасных отхо-
дов можно сдать основные, возникающие в домашнем 
быту, опасные отходы. Пункт предназначен только для 
частных лиц.

Отходы электронных и электрических устройств 
можно передать в пункт приема опасных отходов по 
адресу: ул. Каазику, 30, Йыхви кюла. Отходы электронных 
и электрических устройств принимаются бесплатно.

Пункты приема батареек на территории Йыхвиской 
волости:

• дом Йыхвиского волостного управления:  
ул. Кооли, 2, Йыхви;

• пункт приема опасных отходов:  
ул. Каазику, 30, Йыхви кюла;

• все магазины, занимающиеся продажей подоб-
ного типа батареек.

Старые автомобильные шины принимаются от част-
ных лиц бесплатно: ПН-ПТ 7.30-19.30, СБ-ВС 9.00-17.00 
на территории Уйкалаской свалки (Уйкалаская свалка: 
деревня Кукурузе, Тойлаская волость). Частные лица 
могут сдать автомобильные шины в количестве восьми 
штук в год.

Смешанную упаковку следует отнести в открытый 
(общественный) или находящийся рядом с домом 
контейнер для сбора смешанной упаковки. Если 
возле квартирного дома еще нет контейнера для 
смешанной упаковки, то можно заключить договор с 
"Tootjavastutusorganisatsioon OÜ" (TVO). Услугу по сбору 
упаковки можно заказать здесь: www.tvo.ee/elanikele/
korteriuhistud. Опустошение контейнера со смешанной 
упаковкой осуществляется TVO бесплатно, квартирный 
дом платит только арендную плату за контейнер. Также 
в TVO могут заказать услугу по сбору упаковки частные 
дома. Такая услуга для частных домов бесплатна и помо-
жет уменьшить количество образующихся бытовых отхо-
дов, а, следовательно, связанные с их вывозом расходы. 
Бесплатный вывоз мешка с упаковкой осуществляется 
в назначенный день каждые 28 дней. Подобную услугу 
для частных домов можно заказать здесь: www.tvo.ee/
elanikele/eramajale.

Контейнер для бумаги и картона должен быть у домов, 
в которых как минимум четыре квартиры, или в орга-
низациях, где подобных отходов возникает более 50 
кг в неделю. Опустошение контейнера для бумаги и 
картона осуществляется бесплатно ("Ragn-Sells AS"), 
владелец отходов платит только за аренду контейнера 
или покупает себе контейнер.

Контейнер для биоразлагаемых пищевых отходов 
должен быть у домов, в которых более 20 квартир; в 
местах ночлега, где более 50 мест; в магазинах, торгую-
щих  пищевыми продуктами с торговой площадью более 
30 квадратных метров, а также в местах общественного 
питания, где более 15 посадочных мест. Опустошение 
контейнера осуществляется бесплатно ("Ragn-Sells AS"), 
владелец отходов платит арендную плату за контейнер 
и оплачивает биоразлагаемые мешки, которые фирма-
возчик вставляет в контейнер.
Правила и условия (в том числе цена) на сдачу крупно-
габаритных отходов, бумаги и картона, биоразлагаемых 
отходов действуют в период 14.05.2018-13.05.2023, т.е. 
пока действует концессионный договор с "Ragn-Sells AS".

Информацию по отходам можно 
получить на домашней странице Йыхвиского 

волостного управления: 
www.johvi.ee/jaatmemajandus, 

либо позвонив специалисту 
по охране окружающей среды 

по тел. 5854 4571.

Ярмарка деятельности по интересам
В начале учебного года Центр культуры и интересов ознакомил 
со своей деятельностью в "Pargi Keskus" ярким мероприятием, 
где можно было насладиться концертом и получить 
информацию о различных кружках и занятиях по интересам.

Ф О ТО Н О В О С Т Ь Фото: ЦЕНТР КУЛЬТУРЫ И ИНТЕРЕСОВ

Начало осени 
Начало осени отметили концертом дня равноденствия в 
Таммикуской священной роще, выступили женская группа 
народного танца "Gevi", ансамбль исполнителей на каннеле 
"Kõuekeeled" и ансамбль "Greip".

На что обратить внимание:
• Могут ли все жильцы дома справиться самостоятельно в 

случае кризиса, или на уровне товарищества должно быть 
принято решение помочь нуждающимся жильцам? Члены 
товарищества должны иметь контакты друг с другом, а 
руководство  знать контакты поставщиков услуг и местного 
самоуправления, чтобы позвонить в случае возникновения 
проблем.

• Ключи от различных важных дверей должны быть у 
нескольких человек, а не только у одного.

• Двери, ворота, шлагбаумы и т.п. в случае отключения элек
троэнергии должны открываться механически. Точно так 
же другое техническое оборудование (сигнализация, ото
пление, кондиционирование воздуха и т.д.) должно иметь 
возможность ручного управления.

• Если в доме есть лифт, повесьте в нем инструкцию с переч
нем действий в случае внезапной остановки лифта.

• Система централизованного отопления обычно продол
жает работать при отключении электроэнергии, но тепло 
не поступает в дом по линиям. Подумайте, нужен ли вашему 
дому генератор на случай отключения электроэнергии.

• В случае длительных перебоев с водой и канализацией при 
необходимости можно заказать уличные туалеты и баки 
для воды.

• Квартирному товариществу целесообразно собрать инфор
мацию о том, какие жильцы имеют возможность временно 
переехать в другое место на случай кризиса. Таким же обра
зом стоит записать жильцов дома, которые самостоятельно 
не смогут уйти и которым нужно будет помочь. Также стоит 
уведомить о них местное самоуправление.
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96
Надежда Амер

ФрийдаАлийде Селл
94

Мария Кижло
93

Валентина Голубева
Вера Роод

92
Мария Супонина
Эльфрида Винни

91
Надежда Пенязь
Меэри Саарест

Раиса Мирт
Олав Тинт

90
Анатолий Измайлов

Хелью Ныммисте
Александр Путролайнен

89
Эльза Либа

Аста Тислар
Вильберт Пуусепп

88
Мария Степанова

Александр Крушевский
Любовь Соргина
Мария Дробина
Анна Шашенко

Станислав Катрунов
87

Юрий Черпухин
Эллу Леппик

86
Микола Полищук

Лиля Пертель
Нина Фаенкова

85
Юри Лаур

Вайке Мяэсалу
Лейда Меси

80
Анатолий Шестиловский

Калью Аасметс
Александра Пасикута

Иван Савченко
Кай Тимуск

75
Велло Райдпере

Клаара Папп
Людмила Соболь
Лидия Матвеева

Владимир Макеенков
Лидия Яэгер

Владимир Анисимов
Людмила Волонтович

70
Надежда Евсеева

Александр Кузьмин
Надежда Орехова

Татьяна Плотникова
Вера Кижло

Астрид Нийнепуу
Марат Иликаев

Владимир Шаповалов
Валерий Поляков
Владимир Немцов

В КОНЦЕРТНОМ ДОМЕ
• ПТ, 7.10 в 19.00. 
Французский джаз. Квартет Жана-
Мари Машадо.
• СБ, 8.10 в 12.00. 
Спектакль театра "Tuuleveski" 
"Дюймовочка".
• ВТ, 11.10 в 18.00. 
Кинопоказ и дискуссия: "Keelemässaja. 
Mati Hint" ("Филолог-бунтарь. Мати 
Хинт").
• СР, 12.10 в 12.00. 
Ида-вируский праздник по случаю 
Дня пожилых людей. 
Цена билета 4 евро
Билеты в продаже в Йыхвиском 
общественном доме. Информация по 
тел. 5858 7381 (Хели Вяхк), 
506 7112 (Каарел Пюрг)
• ЧТ, 20.10 в 18.00.
Шоу воздушных шаров.
• СБ, 22.10 в 12.00. 
Спектакль театра "Tuuleveski" "Спящая 
красавица".
• СР, 26.10 в 19.00. "Comedy Estonia": 
Сандер Ыйгус - "Laiskus, ehk seitsmes 
surmapatt" ("Лень, или Седьмой 
смертный грех").
• СБ, 5.11 в 12.00. 
Спектакль театра "Tuuleveski" "Сказки 

старой мельницы".
В ТАММИКУСКОМ НАРОДНОМ 
ДОМЕ
• СБ, 8.10 в 13.00. ОСЕННИЙ ПРАЗДНИК
Танцевальная музыка в исполнении 
Андруса Курвитса. Цена билета 5 евро
Билеты в продаже в Йыхвиском 
общественном доме и Таммикуском 
народном доме
Информация по тел. 5858 7381 (Хели)
• 6 и 13 октября в 17.30
Дискуссионно-обучающие вечера
Регистрация в "Facebook" на странице 
"MTÜ Tuult Tiibadesse" или tuult.
tiibadesse@gmail.com
Мероприятие поддерживает ИВСС.
• СБ, 22.10 в 17.00 Концерт "Aeg 
ei peatu". Танцевальная музыка в 
исполнении ансамбля "Epitsenter"
БЕСПЛАТНО. Бронирование 
столиков по тел. 5858 7381

ВЫСТАВКИ
В ГОРОДСКОЙ ГАЛЕРЕЕ
• 6.10-2.11 - выставка Ольги Жарковой 
"Картины".

www.huvikeskus.info ning 
samuti valla www.facebook.com/
meeldivatekohtumistepaik

КУЛЬТУРНАЯ АФИША

Если вы не желаете получать 
поздравления через "ЙТ", 

пожалуйста, сообщите об этом по 
телефону 336 3750 или 508 9468.

В сентябре 
свой день рождения 

отметили следующие 
йыхвисцы почтенного 

возраста:

Аурелия Пелепелин
Мария Лапина
Диана Гурова
Дмитрий Локтионов
Тревор Унт
Виталий Давыдчик
Аарон Кеэрме
Алекс Романенко

Сообщение о прекращении составления детальной пла-
нировки недвижимости Narva mnt 36 и прилегающей 
территории в городе Йыхви
Сообщаем, что Йыхвиское волостное собрание решением 
№84 от 15.09.2022 г. прекратило составление детальной 
планировки недвижимости Narva mnt 36 и прилегающей 
территории в городе Йыхви.
Земельный участок детальной планировки расположен в 
городе Йыхви между Нарвским шоссе и железной дорогой 
Таллинн - Нарва.
Планировочная территория охватывает кадастровую еди-
ницу Narva mnt 36 (кадастровый признак 25301:006:0540, 
производственная земля, площадь 12294 м²), частично 
кадастровую единицу Narva maantee T6 (кадастровый 
признак 25301:006:0164, транспортная земля, площадь 
6809 м²) и кадастровую единицу Raudtee tänav T3 (када-
стровый признак 25301:006:0183, транспортная земля, 
площадь 6529 м²), а также расположенную между када-
стровыми единицами Narva mnt 36 и Narva mnt T6 када-
стровую единицу Narva mnt 36b (кадастровый признак 
25101:001:0588, земля без целевого назначения, площадь 
111 м²). Закрепленная недвижимость Narva mnt 36 застро-
ена. На ней расположены производственное здание (код 
регистра строений 102006044) и вспомогательные здания, 
в западной части недвижимости находится подстанция.
Земельный участок детальной планировки расположен 
на шахтном поле "Tammiku" Эстонского сланцевого 
месторождения. Закрепленная недвижимость Narva mnt 
36 охвачена детальной планировкой территории между 
железной дорогой Таллинн - Нарва, Нарвским шоссе, ули-
цей Раквере и шоссе Йыхви - Козе в городе Йыхви (введена 
в действие решением №65 Йыхвиского волостного собра-
ния от 16 сентября 2010 г.). В соответствии с действующей 
детальной планировкой, для недвижимости Narva mnt 36 
определено право на строительство для возведения не 
более десяти зданий с максимальной общей площадью 
застройки до 3500 м². Максимальная разрешенная высота 
зданий - 9 м (2 этажа), цель землепользования - 100% про-
изводственная земля. Согласно действующей детальной 
планировке, доступ к участку Narva mnt 36 запланирован 
с Нарвского шоссе.
В соответствии с поданным 30 сентября 2014 года хода-
тайством об инициировании детальной планировки, зем-
левладелец хотел изменить цель использования здания, 
расположенного на недвижимости Narva mnt 36, с "произ-
водственное здание" на "коммерческое здание", сохранив, 
однако, при этом исходящее из действующей детальной 
планировки право на строительство.
Пункт 1 части 1 §129 Закона о планировании (PlanS) 
гласит, что составление детальной планировки можно 
прекратить, если в ходе составления обнаружатся обсто-
ятельства, исключающие осуществление планировки в 
будущем.
Йыхвискому волостному управлению в период 2014-2022 
годов ни заинтересованным лицом "Zintost OÜ" (реги-
стровый код 10635969), ни составителем планировки 
не было представлено ни одной папки планировки или 
планировочного решения.
Йыхвиское волостное управление отправило заинтересо-
ванному лицу 5.06.2018 г. письмо №7-1.3/480-1 и 27.05.2022 
г. письмо №7-1.3/480-2, чтобы выяснить точку зрения 
заинтересованного лица, однако ни на одно из писем 

заинтересованное лицо не ответило. Исходя из этого, 
Йыхвиское волостное управление полагает, что у заин-
тересованного в планировке лица отсутствует интерес к 
составлению планировки. Бездействие заинтересованного 
лица и составителя планировки в течение установленного 
частью 2 §139 PlanS срока (3 года с момента иницииро-
вания детальной планировки) является обстоятельством, 
исключающим осуществление планировки в будущем.
С материалами производства по детальной планировке 
и решением Йыхвиского волостного собрания можно 
ознакомиться на веб-странице Йыхвиской волости: 
www.johvi.ee / Ehitus ja planeerimine / Detailplaneeringud 
/ Dokumendihalduse planeeringute register / DP-155.

•••

Сообщение о прекращении составления детальной пла-
нировки недвижимости "Pargi tänav T9" в городе Йыхви
Сообщаем, что Йыхвиское волостное собрание решением 
№85 от 15.09.2022 г. признало недействительным решение 
№309 от 18 марта 2021 г. "Инициирование составления 
детальной планировки недвижимости "Pargi tänav T9" в 
городе Йыхви и неинициирование составления страте-
гической оценки воздействия на окружающую среду", а 
также прекратило составление детальной планировки 
недвижимости "Pargi tänav T9" и прилегающей территории 
в городе Йыхви.
Территория планировки охватывает недвижимость "Pargi 
tänav T9" (25301:007:0128, транспортная земля 100%, 
площадь 9315 м²). Территория планировки граничит 
на севере и востоке с недвижимостью "Pargi tänav T8" 
(25301:007:0126, транспортная земля, площадь 5386 м²), 
на юге - с недвижимостью "Pargi tänav T6" (25301:007:0123, 
транспортная земля, площадь 2462 м²) и на западе - с 
недвижимостью "3 Jõhvi-Tartu-Valga tee L10" (транспортная 
земля, площадь 11616 м²). Территория планировки рас-
положена на Таммикуском шахтном поле шахты "Tammiku" 
(разрешение на добычу KMIN-067, "Enefit Power AS").
Цель составления детальной планировки - определение 
для недвижимости "Pargi tänav T9" цели использования 
коммерческих и общественных строений, зоны застройки, 
права на строительство, возможного местоположения 
техносетей и техносооружений, подъездных путей к 
дороге общего пользования, принципов озеленения и 
благоустройства. Необходимость составления детальной 
планировки обусловлена интересом и необходимостью 
создания в городе Йыхви современного ледового холла. 
Детальная планировка изменяет общую планировку Йых-
виской волости. В соответствии с общей планировкой 
целью использования закрепленной недвижимости явля-
ется "земля для движения".
В соответствии с пунктом 4 части 1 §129 Закона о пла-
нировании, составление детальной планировки можно 
прекратить, если в бюджете организатора составления 
планировки отсутствуют средства для покрытия расходов 
на составление планировки, на заказ составления и на 
оценку воздействия.
В бюджете Йыхвиской волости не предусмотрены сред-
ства, необходимые для составления планировки.
С материалами производства по детальной планировке 
и решением Йыхвиского волостного собрания можно 
ознакомиться на веб-странице Йыхвиской волости: www.
johvi.ee.

УВЕДОМЛЕНИЯ

В августе 
зарегистрировали 
рождение восьми 
маленьких жителей 
волости:

В ТАММИКУСКОМ НАРОДНОМ ДОМЕ
6 И 13 ОКТЯБРЯ

Дискуссионно-обучающие 
вечера

6 октября в 17.30 поговорим 
с Мерилин Мандель 

о душевном здоровье родителей и чувстве "плохого родителя".

13 октября в 17.30 поговорим с Ритой Рятсепп о стилях воспитания 
и о том, что значит быть хорошим родителем.

Вход свободный. 
Участие только по предварительной регистрации,

 количество мест ограничено.
Регистрация в "Facebook" на странице "MTÜ Tuult Tiibadesse" 

или tuult.tiibadesse@gmail.com

Мероприятие поддерживает ИВСС.

в Йыхвиском концертном доме

12 октября в 12.00

Ида-вируский праздник 
по случаю Дня пожилых людей

Приглашенный выступающий 
ТООМАС АННИ

Цена билета 4 евро

Билеты в продаже в 
Йыхвиском общественном доме

Информация по тел. 5858 7381 (Хели Вяхк), 
506 7112 (Каарел Пюрг)

22 октября 
в народных домах 

по всей Эстонии

Приглашаем вас 22 октября в 17.00
на концерт "Aeg ei peatu"

к 55-летию 
Таммикуского народного дома

Танцевальная музыка в исполнении ансамбля 
"Epitsenter"
БЕСПЛАТНО

Бронирование столиков по тел. 5858 7381


